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O înaltă datorie patriotică pentru toți locuitorii satelor, pentru toți tinerii țării

AMPLĂ MOBILIZARE ÎN BĂTĂLIA PENTRU 
STRÎNGEREA Șl DEPOZITAREA

LA TIMP Șl FĂRĂ PIERDERI A RECOLTEI
Urgențele activității pe ogoare:

• FLOAREA SOARELUI — cu forțe concentrate, strinsâ in citeva zile. • PORUMBUL — cu toate mijloacele mecanice dis
ponibile pentru încheierea recoltatului în următoarele săptămîni. • LA CULESUL STRUGURILOR — operativitatea asigură evitarea 
pierderilor datorate condițiilor climatice. • LEGUMELE Șl FRUCTELE nu pot aștepta pe cîmp sau in livezi — locul lor este în piețe și 
fabricile de industrializare. • FURAJELE — să umple neîntîrziat cămările zootehniei. • LA INSĂMÎNTĂRI — pînă la ultimul hectar, 
lucrări de cea mai bună calitate. • LIVRĂRILE LA FONDUL DE STAT — fără întîrziere, realizate integral. • LA TRANSPORTAT Șl 
DEPOZITAT, un singur ritm de lucru — cel care asigură punerea grabnică la adăpost a întregii recolte.

Cartieru.1 bucureștean „Berceni" se îmbogățește cu noi și moderne edificii sociale
Foto : GHEORGHE CUCU

TINERI LOCUITORI Al SATELOR! Pe șantierul extinderii întreprinderii „Republica" - Reghin
STUDENTE ELEVE PIONIERI! primele capacități vor produce cu un an mai devreme
DOVEDITI-VÂ Șl CU ACEST PRILEJ CAPACI TATEA DE ORGANIZARE, PROMPTITUDINEA, 

ÎNALTUL SPIRIT PATRIOTIC ! ALĂTURI DE FĂURITORII DE RECOLTE, FIȚI ÎN PRIMELE RÎNDURl 
ALE CAMPANIEI AGRICOLE DE TOAMNĂ, RIDICÎND ACȚIUNEA TRADIȚIONALĂ A CULESULUI 
LA ÎNALTA COTĂ A DĂRUIRII EXEMPLARE, A RESPONSABILITĂȚII CIVICE I

CONSTRUCTORII ÎȘI RESPECTĂANGAJAMENTELE

Răspunsul a sute de mii de tineri:

„PREZENȚI LA DATORIE!"
Pe întregul front al campaniei de toamnă, in intreaga țară acționează In aceste zile sute de mii 

de tineri : la recoltatul fructelor și legumelor, al sfeclei de zahăr și porumbului. De asemenea, ei 
sint prezenți la operațiunile de sortare, încărcare, transportare și descărcare a fructelor și legumelor, 
precum și la insilozatul furajelor — pretutindeni unde prin munca lor pot grăbi stringerea roadelor 
toamnei.

SĂLAJ. Depășirea normei 
zilnice—obiect!vul principal
In fermele din Șimleu Silvaniei, aparținind în

treprinderii Agricole de Stat Zalău, activitatea 
cunoaște in aceste zile cote maxime : a început 
campania de recoltare a fructelor. Sălile de curs 
au fost pentru moment înlocuite cu livezile iar 
elevii au schimbat manualele școlare cu uneltele 
agricole.

„Pentru noi campania de recoltare a fructelor 
într-un fel, a început încă din lunile martie- 
aprilie — ne spune tov. Vasile Grehul, se-

(Continuare în pag. a lll-a)

IALOMIȚA. Activitatea 
la cote maxime

Această campanie agricolă de toamnă a antrenat 
și în județul Ialomița ample forțe la strinsul și 
depozitatul recoltei din acest an. Ca de fiecare 
dată, in această acțiune sint prezenți peste 40 000 
elevi din școlile generale și liceele județului, pre
cum și 500 studenți de la A.S.E. București. Aceș
tia participă la recoltarea și sortarea legumelor 
ce se livrează la Fabrica de conserve Fetești, la 
recoltarea strugurilor pentru export, la recoltarea 
porumbului ce ia drumul bazelor de recepție

(Continuare in pag. a lll-a)

ÎN LOCUL JUSTIFICĂRILOR Șl EXPLICAȚIILOR

Rezolvarea 
ritm

Front deschis de lucru activi
tăților de sezon în campania de 
toamnă pe ogoarele unităților 
agricole din județul Mehedinți. 
La Vînju Mare peste 100 de 
cooperatori și 9 mijloace de 
transport accelereară ritmul re
coltărilor la sfecla de zahăr, con
comitent cu livrarea către fabri
cile de prelucrare a cantităților 
contractate Mecanizatorii din 
Vinători finalizează cele 210 ha 
cultivate cu floarea-soarelui, in 
flux continuu acționindu-se pen
tru arături și pregătirea terenu
rilor în vederea insămințărilor. 
Pe parcelele legumicole ale uni
tății din Cujmir, zilnic 200 de 
elevi din localitate culeg și sor
tează 3 tone de castraveți și 3—4 
tone tomate. La I.A.S. Gîrla 
Mare, ferma Dirvari. peste 250 
de elevi sint prezenți la recol
tatul porumbului. Practic, nu 
există localitate mehedințeană

operativă a problemelor, 
susținut de muncă

sau unitate agricolă In care, la 
această oră, să 'flu se desfășoare 
tradiționala muncă patriotică a 
uteciștilor in sprijinul campaniei 
de recoltare, la sortarea, trans
portul și depozitarea produselor. 
Cea mai importantă lucrare de 
sezon, recoltatul porumbului, a 
fost declanșată in toate unitățile 
de stat și cooperatiste. Notăm 
aceste fapte doar ca un sumar 
al raidului întreprins pe ogoare
le mehedințene în prezenta săp- 
tămînă, cind munca oamenilor 
s-a desfășurat deseori pe ploaie. 
Care sint problemele deosebite 
ce trebuie urgent rezolvate 
pentru punerea grabnică și fără 
pierderi a recoltei la adăpost ?

In raport de volumul mare și 
divers de activități și ținind 
cont de baza tehnico-materială 
și forțele umane disponibile, co-, 
mandamentul județean pentru 
agricultură a realizat un grafic 

de lucrări al întregii campanii, 
cu sarcini de producție concrete 
pentru fiecare unitate, cu res
ponsabilități directe 'pentru spe
cialiști. Zilnic, „acoperirea" pro
gramului e analizată pină la ni
velul formațiunilor de lucru, in- 
tervenindu-se operativ acolo 
unde se înregistrează restanțe. 
Stadiul lucrărilor la zi eviden
țiază : recoltarea porumbului pe 
aproape 5 000 ha, a florii-soare- 
lui pe 48 la sută din suprafețe ; 
depășirea cu 2—3 procente a 
graficului la sfecla de zahăr 
pentru a exista in permanență 
un stoc de rezervă la livrare ; 
însilozarea a 135 000 tone produ
se vegetale secundare pentru 
baza furajeră. Inginerul Ilarion 
Tircă, directorul general adjunct 
al direcției agricole județene, ne 
face citeva precizări: „Recol-

(Continuare în pag. a lll-a)

Recoltatul la floarea-soarelui 
continuă în ritm intens la 
C.A.P. „9 Mai" din județul 

Teleorman

Foto : GHEORGHE CUCU

Indicațiile, ideile cuprinse in cuvîntarea tovarășului Nicolae Ceaușescu 
' la deschiderea noului ari de invățămint
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POLITEHNIZAREA INVAJĂMINTULUI 
o necesitate a zilei de azi si a viitorului— Procedînd la fel ea ta cazul celorlalte sectoare ale vieții sociale, a căror dezvoltare o urmărește personal, la începutul fiecărui an de invățămint, secretarul general al partidului stabilește direcțiile ta care trebuie acționat cu deosebire, pune accente pe acele compartimente cărora trebuie să li se acorde o atenție sporită, în așa fel incit caracterul revoluționar al transformărilor să nu slăbească, formele deja stabilite să nu se ..învechească* 1, stingherind dezvoltarea ideilor creatoare. Care dintre aceste noi accente v-.au reținut atenția in mod deosebit în cuvîntarea rostită la 15 septembrie la Cluj-Napoca ?— In contextul larg al ridicării calitative a întregii noastre vieți, tovarășul Nicolae Ceaușescu a indicat să se insiste pe însușirea cunoștințelor de bază in toate domeniile. „Să nu uităm nici un moment — a subliniat secretarul general al partidului — că, indiferent de specializarea pe care și-o alege un tînâr, el trebuie să cunoască bine științele fundamentale — fizica, matematica, chimia, biologia, fără de care nici un 

în luna martie, tovarășul Ioan Lazăr, șeful lotului, căruia Grupul de șantiere Tîrgu Mureș al Trustului de construcți chimice din Cluj-Napoca i-a încredințat sarcina construirii turnătoriei do fontă și oțel din Reghin, ne mărturisea dorința și hotărîrea constructorilor de a pune la dispoziția beneficiarului, spre sfirșitul acestui an — deci, cu un an mai devreme decit se prevăzuse inițial — prima capacitate de producție, respectiv secțiile de scu- lerie și mecanic șef. Cunoașterea modului în care constructorii iși onorează angajamentul a făcut obiectul unei recente reveniri pe șantier.— In ce ne privește — ne declara interlocutorul — la 31 octombrie cel mai tîrziu noi vom părăsi total hala de prelucrări la rece. Iar beneficiarul — după cum sint informat, și după cum vedeți că stau lucrurile pe șantier — va începe producția cu 300 de muncitori în 3 schimburi încă de la 10 octombrie.Temeiul afirmațiilor îl aflăm în stadiul fizic de execuție al halei. Este acoperită, pardoseala este turnată. Scheletul metalic lateral este montat integral. Lucrările de izolație sint executate în proporție de 90 la sută, electricienii lucrînd acum la instalația de forță. „Vrem ca pînă în 25—26 septembrie să terminăm tot ce aparține electricienilor în această hală“, ne spun tinerii Partenie Budeleșteanu și Marinei Farcaș, conducători de formații la T.I.A.B.La sculerîe și mecanic șef. Imensa hală începe să semene cu un spațiu de producție. O parte din utilaje sint instalate in fundații, altele sînt în curs de 

specialist, din nici un domeniu, nu va fi ta stare să lucreze la nivelul corespunzător. De asemenea, el trebuie să-și însușească concepția revoluționară despre lume, să-și asigure cunoașterea istoriei și a culturii patriei noastre socialiste**.  O a doua precizare de maximă importanță este necesitatea poli- 
Interviu cu prof. univ. dr. irig. Attila Pâlfalvi,

rectorul Institutului politehnic din Cluj-Napoca

tehnlzărtl tavățămîntulul. Sînt Idei de o deosebită valoare, care converg spre același țel — crearea unul om nou. Un tînăr care stăpînește științele fundamentale și disciplinele pe care le-aș numi de > „cultură generală" — tehnologia și mecanismele, organele de mașini ș.a. — va fi oricînd capabil să se reprofileze !n funcție de cerințele ramurii în care lucrează, să-și înnoiască periodic bagajul cunoștințelor, atît de pe- rimabile în secolul nostru. Nivelul de dezvoltare al societăți! 

monta], exclusiv de către beneficiar. Tovarășul Aurel Grama, șeful secției sculerie și secretarul comitetului de partid pe întreprindere, are cuvinte de laudă la adresa constructorilor. „Muncitorii secției trăiesc acum bucuria rezultatelor bunei colaborări
Pînă la sfirșitul actualului cincinal, colectivul de oa

meni ai muncii de la întreprinderea metalurgică „Re
publica" Reghin va crește cu încă 2 000 de tineri. Ci
fra ilustrează în mod semnificativ grija permanentă a 
partidului nostru de a asigura dezvoltarea economico- 
socială a fiecărei zone a țării, condiții egale de muncă 
și afirmare pentru toți cetățenii patriei, fără deosebire 
de naționalitate. Extinderea actualei întreprinderi, 
practic reconstruirea ei potrivit celor mai noi cuceriri 
ale științei și tehnicii, iși va aduce o substanțială con
tribuție la creșterea puterii industriale a orașului și 
județului. Este justificată, deci, atenția deosebită ce o 
acordă organele locale de partid bunei colaborări din
tre beneficiari și constructori, dintre toți factorii ce 
concură la edificarea noului obiectiv. Roadele acestei 
colaborări iși găsesc exprimarea in substanțiale de
pășiri ale sarcinilor prevăzute in graficul de muncă 
al constructorilor.

dintre beneficiar și constructor fără de care posibilitatea creată, de a devansa punerea în funcțiune a acestei capacități cu mai bine de un an, nu s-ar fi putut materializa. Noi, colectivul secției — și, după cum ați putut observa cei mai multi sint tineri — vom monta în cel mai scurt timp toate utilajele pe grupuri de lucrări.• •••••

omenești actuale impune poli- tehnizarea ca pe o necesitate a zilei de azi și cu atit mai mult a viitorului. Tehnica s-a dezvoltat atît de mult și s-a infiltrat în așa măsură in toate colturile vieții, incit nu mai există profesie, nici măcar cele considerate prin tradiție „neteh- nice", în care un specialist să 

se mai poată descurca fără noțiuni de mecanică, electronică, automatizare. Filologii se servesc de laboratoare fonice, psihologii de aparatură electronică de testare. în unele țări, avînd In vedere că principala cale de progres a medicinii este introducerea tot mai largă a aparaturii de investigare și diagnosticare, facultățile care pregătesc medici au fost cuprinse ta politehnici. Un lucru este evident — nici o problemă majoră nu mai poate fi rezolvată prin

Evoluția lucrărilor, stadiul lor apropie cu pași repezi debutul producției în noua hală de prelucrări la rece. Anotimpul în care ne aflăm ne sugerează o justificată întrebare adresată șefului lotului de Construcții : in ce condiții vor lucra muncitorii 

la Iarnă, știind că centrala termică se va construi numai în anul viitor ?— în mod provizoriu am găsit soluția — ne spune acesta. Am montat un cazan, altfel spus am construit o mică centrală termică la capătul halei, care va asigura agentul termic atit pentru secțile sculerie și mecanic șef. cit și pentru încălzirea betoane-• e ® • • •

specializare tatr-un singur domeniu. Colaborarea unor oameni de pregătiri diferite, în colective complexe, este o condiție obligatorie a reușitei. Dar, pentru a se putea desfășura o asemenea colaborare, este necesar ca fiecare participant să cunoască limbajul celorlalți — electronistul pe al chimistului, medicul pe al specialistului în automatizări ș.a.m.d. Politehni- zind învățămîntul universitar și lărgind, prin cunoașterea valorilor umaniste, orizonturile in- vățămintului politehnic, vom avea asemenea specialiști „po- ligloți".— Politehnizarea este un proces de anvergură și de durată. La realizarea sa trebuie să-și dea concursul și liceele și in- vățămîntul superior. Cum vedeți realizarea colaborării a- cestor factori ?— După părerea mea, politehnizarea, adică pregătirea tehnică multilaterală, familiarizarea cu tehnica a tuturor tinerilor, trebuie să Înceapă mult
MONICA ZVIRJINSCHI

(Continuare ta pag. a ll-a) 

lor șt a spațiilor în care se vor desfășura lucrările la celelalte obiective de investiții în timpul iernii.Vizităm gospodăria de nisip, zona de șarjare tablă, miezuirea, secția de preparare SPAF din cadrul turnătoriei. Discutăm cu tinerii din brigăzile complexe conduse de loan Bilac, Alexandru Oprea. Vasile Culcer, Aurel Bunț, Grigore Purcariu. Alexandru Bercea. Opiniile lor despre condițile de lucru asigurate pentru iarnă sînt in mod întemeiat optimiste. La gospodăria de nisip scheletul metalic este montat, o echipă de muncitori ai T.L.F. lucrează la izolarea acoperișului. Urmează închiderea laterală cu profilit și atacarea, sub acoperiș, a buncărelor de nisip și canalelor; in zona șarjare tot tiparul scheletului de beton armat acoperiș s-a realizat in proceht de 90 la sută. La secția miezuire. structura de rezistență și acoperișul sint executate. Se lucrează intens la fundațiile stîlpilor de susținere ai unui planșeu la cota 6, ce va constitui aici frontul de lucru pe timpul iernii. La secția pregătire SPAF macaragiii din formațiile conduse de loan Stancu și Vasile Stroia muncesc zi-lumjnă pentru montarea confecțiilor metalice. Intr-un viitor foarte apropiat. va începe glisarea castelului de apă. Ei sint pregătiți să asigure turnarea betoanelor ta 3 schimburi.Analizînd modul de realizare a planului valoric, consemnăm o depășire a prevederilor pentru
MIRCEA BORDA

(Continuare în pag. a ll-a)

CU PLANUL 
PE 9 LUNI 
ÎNDEPLINITColectivele a numeroase Întreprinderi industriale raportează în aceste zile îndeplinirea, înainte de termen, a pianului pe 9 luni.Astfel, de pe acum, peste 30 DE MARI UNITĂȚI INDUSTRIALE BUCUREȘTE- NE au realizat prevederile privind producția industrială și marfă pe perioada ianua- rie-septembrie. Printre acestea se numără întreprinderile de pompe „Aversa", de mașini-unelte și agregate București, de mecanică fină, IREMOÂS, întreprinderea chimică — Dudești, Izolatorul, Energoreparații, întreprinderile de articole tehnice din cauciuc Jilava, de articole din sticlărie București, Adesgo, Filatura de tină pieptănată și altele care, prin aplicarea unor măsuri de sporire a productivității muncii obțin o producție industrială suplimentară în valoare de aproape 330 milioane lei și o producție fizică estimată la circa 200 milioane lei.

★La rlndul lor. MINERII, CONSTRUCTORII DE NAVE, MUNCITORII FORESTIERI Șl COLECTIVELE CELORLALTE ÎNTREPRINDERI INDUSTRIALE DIN ORȘOVA, care au atins, joi, cotele finale de plan pe primele trei trimestre, la principalii indicatori economici, realizează în plus o producție netă de 10 milioane lei.
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O campanie publicistică sistent regizată și manipulată prin cele mai diverse canale „mass-media", un verbiaj bombastic, o nedisimulată pretenție de a deține și profetiza „ultimul cuvint". instanța supremă „demistificatoare" în filozofie — iată numai cîteva dintre elementele ce însoțesc fiecare ieșire în public a celor care s-au autointitulat „noii filozofi" — fenomen de mondenă notorietate în Franța și, bineînțeles, nu doar pe malurile Senei.S-ar putea aprecia că, dacă reprezentanții altor teorii „la modă" au reușit să păstreze cel puțin o elementară sobrietate în relațiile cu marele public, chiar și atunci cînd era vorba de spectaculoase turniruri polemice cu adversarii sau de solidarizări factice între combatanți, „noii filozofi", dimpotrivă, caută și provoacă poza ostentativă, declarațiile discursul emfatic, tot dinadinsul să remarcați, ascultați, (de ce nu ?) contestați cu o vehemență cel puțin egală cu intensitatea pasiunii cu care se autopostulează drept ultimele Casandre ale unei istorii „bolnave fără leac".Titlurile cărților sint. ele însele. alese semnificativ — „îngerul", „Barbaria cu chip u- man", etc, etc — si fiecare a- pariție a adversarilor declarați ai raționalismului și istoricită- ții este în așa fel precedată de voga publicitară, incit un critic pătrunzător și lucid i-a numit „Les disk-jockeys de la pensăe".Cine sînt. deci, „noii filozofi" și de ce toată această vîlvă în jurul numelor și al cărților lor ? Relativ tineri ca vîrstă, multi dintre ei au debutat ca stîngiști fervenți aparținînd generației care, aflată ne baricadele mișcărilor contestatare din mai 1963, și-au adjurat ulterior, convingerile și au sfîrsit prin a teoretiza refuzul revoluției, pesimismul an-istoric nihilist și defetismul cras. Dincolo de arsenalul terminologic, de subiectivitatea programatică cu care refuză acțiunii nolitice valoarea pozitivă, obiectivă, „noii filozofi" mai au un numitor comun indubitabil — anticomunismul, cu corolarul său firesc, mistificarea flagrantă a esenței gîndirii și acțiunii revolu-

ționare. mistificare care se produce în procedee deloc noi, și care au dobindit in situația de față doar o anumită coloratură inedită. E mai puțin util punem in pagină teze fulminante de filozofie" face caz este mai instructiv ce implicații și motivații ea, să-i descifrăm intențiile, ori direcția demersului întreprins.Locul geometric în care se întîlnesc toate exercițiile polemice ale „noilor filozofi" este ideea de putere, încarnată în figura simbolică a principelui, care putere este, prin ea însăși, malefică și distrugătoare. Orice stat, orice lider, fără deosebi-

să formulări și care „noua deschis, dar să cercetăm ari

ră statul ?, de către exercitată puterea, în cui și împotriva cui ? bări esențiale pentru cu adevărat științifică, totul fiind învăluit în aburii cețoși ai unei declarații de principii care transgresează istoria și motorul ei, — luptele de clasă — în favoarea unor profetice declarații de malefiență.Pe linia acestor teze de principiu, Glucksmann, ca și colegii săi, a ajuns la ideea că sensul oricărei revoluții este conservarea strictă a puterii, înăsprirea dominației omului de către om. Mai mult, Bernard Henry Levy, în cartea sa „Barbaria cu chip uman" susține
„Noua filozofie

gongorice, ținind cu se facă admirați și

Constructorii
(Urmare din pan. I)perioada trecută din acest an cu 60 la sută. Stadiul fizic al obiectivelor de investiții relevă preocuparea constructorilor nu pentru cheltuirea banilor in special, ci pentru executarea acelor lucrări care să permită intrarea cit mai grabnică în funcțiune a noului obiectiv. Aceluiași scop îi sînt subordonate pregătirile ce se fac acum in vederea asigurării condițiilor de lucru în perioada de iarnă. El vizează, de fapt, folosirea avansului ciștigat pentru crearea condițiilor de punere în funcțiune, in anul viitor, a două linii de oțel și a unei linii de fontă. în acest scop, măsurile organizatorice luate de constructori sînt susținute prin intervenții operative din partea beneficiarului. Șantierul tineretului, deschis aici pentru săparea de șanțuri, turnări de fundații, are ca principal obiectiv in aceste zile montarea utilajelor în secțiile sculerie și mecanic șef. „Șantierul — ne declara Cornel Maier, secretarul comitetului U.T.C. pe întreprindere, rămine deschis in continuare pînă la terminarea construcției grupului școlar, ce va funcționa pe lingă unitatea noastră și a căminelor pentru nefamiliști".

cine este folosul — între- o discuție

ii

T------- :-------- - ------------------------- --------------------—.......................................unm,, ................ .

i, cermțe de fond care privesc prezența și activitatea! 
organizațiilor U.T.C. în cadrul Festivalului național „Cruțarea Rumânie^jlor tot mai puternice de conștientiza în rindul celor exploatați sensul și căile adevăratului lor viitor, necesitatea luptei neabătute pentru dreptate, libertate și progres, în condițiile în care partidele politice de avangardă ale clasei muncitoare se afirmă ca puternice forțe politice în statul capitalist contemporan. Deloc întim- plător sint puse în discuție — vidate desigur de orice conținut istoric concret — concepte fundamentale cum ar fi cel de revoluție, cel de putere politică, scopul final fiind demobilizarea maselor, nu puține, a tinerilor de la imperativele luptei revoluționare, abandonarea

o formulă
recentă pentru o veche

apologetică a capitalismuluire, pe orfee cale ar ajunge ierarhia puterii, nu pot să sfîrșească în postura de tiran care umilește, exploatează și pină la urmă își extermină supușii deveniți slugi. Cu alte cuvinte, esența demonstrației pe care o întreprinde Andre Glucksmann. ideologul de prim rang al curentului. rațiunea politicii, deci a puterii, este de a transforma popoarele — termen cvasiglobal care desemnează masele — într-o plebe a- morfă, aservit' intereselor unui „stat tot mai savant, deci înalt, deci îndepărtat, deci superior".Nici un exeget serios și riguros al materialismului dialectic și istoric nu-și mai permite astăzi să eludeze caracterul istoric și de clasă al puterii și al statului, determinările obiective în funcție de care ___ ___ __________se definește specificul, într-o <?-' în condițiile ascuțirii tapă sau alta, a puterii în stat, ca și condițiile înstrăinării și alienării, individ, crările vom teva ale

In nu

ale divorțului stat — Dar nicăieri în lu- „noilor filozofi" nu întîlni un răspuns la ci- întrebări elementare : cui interese le apă-

textual că „lumea este un dezastru al cărui vîrf este omul, iar binele suveran inaccesibil", continuînd că „revoluția este, nu va fi la ordinea atîta vreme cit istoria nu ' istorie, cit realul nu va fi Omul, chiar revoltat, nu vreodată altceva decît un Dumnezeu nereușit și o specie ratată".Ce orizont rezervă, așadar, o- mului „noua filozofie" 1 Lipsit de iluzii și speranțe. în plină anxietate si în definitiv pasivism. omul se vede încarcerat intr-un' asemenea univers pe care nici cele mai sumbre preziceri apocaliptice nu ar fi sperat să o facă. De ce însă tocmai acum și tocmai atît de insistent această campanie a „noilor filozofi" și a emulilor lor ? Deloc întimolător. ea se manifestă contradicțiilor, a crizelor de sistem ale capitalismului contemporan. a creșterii avîntului revoluționar al clasei muncitoare, a lor largi din țările dezvoltate, a întăririi a partidelor politice nare, progresiste, a

i nu zilei, va fi real.este

mase- capitaliste continue revoluțio- capacității
Editarea unor culegeriComitetul Central al Uniunii Tineretului Comunist Român, in colaborare cu Academia de Științe Agricole și Silvice a inceput editarea unor culegeri — sinteze ale unor complexe investigații întreprinse de tineri cercetători din întreaga țară în scopul creșterii producției agricole, al eficienței economice. Astfel, după volumele : ..Probleme actuale si de perspectivă în cercetarea și producția vitivinicolă" și „Tehnici și metode noi cu implicații în proiectarea, realizarea și extinderea sistemelor și amenajărilor de îmbunătățiri funciare",

recent, a fost pusă la dispoziția unităților de cercetare și de producție culegerea intitulată „Contribuția tineretului la dezvoltarea și modernizarea legumiculturii în cincinalul revoluției tehnico- științifice". în lucrare sint prezentate o serie de îmbunătățiri asupra tehnologiilor principalelor plante legumicole și floricole ce răspund în mai mare măsură condițiilor pedoclimatice din bazinele legumicole ale țării, și asupra unor noi soiuri rezistente la boli, pretabile la mecanizarea integrală a culturii și cu o perioadă de vegetație scurtă.
TV
PROGRAMUL I

9.00 Teleșdoală. 10.00 Telecine- 
mateca : „Perla". — producție a 
studiourilor mexicane. 11,25 Co
respondenții județeni transmit... 
Sub semnul autoconducerii mun
citorești. 11,40 Telex. 11,45 închi
derea programului. 16,00 Telex. 
16,05 Campionatul mondial de vo
lei masculin. Selecțiuni înregis
trate de la Ancona — Italia. 17.00 
Emisiune în limba germană, 19.00 
Rezultatele tragerii loto. • 19.05 
Festivalul „Cintarea, României".

Participare de masă la creația 
tehnico-științiflcă. 19,20 1001 de 
seri. 19.33 Telejurnal. 19,50 Prim- 
plan : Prof, emerit ing. dr. Do
rin Pavel. 20,20 Film artistic : 
„Ziua sacrificiului". — premieră 
TV. 21,50 Atelier de creație lite- 
rar-artlstică. 22.25 Telejurnal. 22,35 
închiderea programului.

PROGRAMUL II
17,00 La ordinea zilei In econo

mie. 17,20 '„M-am născut pe plat 
de dor" — muzică populară. 17.45 
Ora veselă. 18,40 „De la natură 
am învățat tot...". 19,20 1001 de
seri. 19,30 Telejurnal. 19,50 Radar 
pionieresc. 20,10 portativ. Selec
țiuni din concertul de deschidere 
a stagiunii camerale a Filarmoni
cii „George Enescu" 1978/1979.

Sint cunoscute preocupă
rile pe care diriguitorii co
merțului Ie fac pentru o 
aprovizionare corespunzătoa
re a unităților cu un bogat 
ți variat sortiment de mărfuri, 
in măsură să satisfacă gustu
rile și preferințele cumpă
rătorilor. Intre’ modalitățile 
specifice menite să conducă 
la o cit mai bună servire a 
populației la loc de cinste se 
inscrie ți intrecerea utecistă 
„Buna servire”. Fazele aces
tui concurs al politeții 
anul 1978 s-au incheiat 
de mai mult timp. Au 
decernate ți diplomele, 
mătorul concurs se va 
clanța peste cîtva 1 
Ne-am pus, firesc, întrebarea 
ce se intimpiă in perioada 
dintre cele două concursuri ? 
Cum sînt serviți cetățenii ? 
Răspunsul am căutat să-l gă
sim in cadrul unui recent raid 
efectuat în municipiul Arad, 
însoțind o echipă a comisiei 
sociale și de ridicare a nive
lului de trai de pe lingă Con
siliul județean al sindicatelor.

i pe 
insa 

i fost 
Ur- 
de- 

timp.

riana Mariș (librăria din xului „PiațaCarmen Mareea și Edita Saigo, vinzătoare la unitatea alimentară nr. 108, din cadrul aceluiași complex, sînt doar cite va dintre acestea. Sugestivă în acest sens ni se pare opinia tinerei Lucia Mercea, înlocuitoarea șefei de unitate de la alimentara amintită : „Sîntem permanent datoare celor care ne trec pragul cu un zimbet, un cuvint frumos. Amabilitatea și promptitudinea sint alte atribute ce trebuie să carac-

„UN ZIMBET, UN CUVINT 
FRUMOS, O SUGESTIE..."Acestea ar fi, succint, principalele modalități prin care tinerii din sectorul comercial arădean au reușit să cîștige stima și prețuirea cumpărătorilor, în majoritatea unităților vizitate am avut prilejul să constatăm că lucrătorii acestui important domeniu de activitate știu să în- tîmpine cetățenii, să-i servească prompt, să le recomande un produs nou introdus în rețea sau, atunci cînd din unitate lipsea un anumit' sortiment, să sugereze un alt magazin apropiat de unde ar putea fi procurat. Exemple de astfel de tineri pentru care „Buna servire" este o intrccere cu statut permanent am putea da foarte multe. Ma-

și Doina Iuțe cadrul comple- Romană") și
Intrăm la bufetul „Parc" și solicităm patru cafele și un pachet de țigări. Negyeș Gyorgy ne face cafelele, dar afirmă că țigări din care solicităm nu are. Facem verificarea gramajului. Observăm că N.G. s-a înșelat. Nu, să nu vă faceți iluzii că în paguba ei. A noastră. în plus, în magazie se găsesc și țigările solicitate, precum și „Pepsicola", sortimente care lipseau de la vînzare. Registrul unic de control in schimb nu am avut cum să-l vedem pentru că era închis la șeful unității, C. Mânu, în birou... în aceste condiții, pe măsura „bunei serviri" nu se poate întocmi decit un „proces- verbal". Măsurile de rigoare le vor dicta cei în drept...

ristici esențiale, definitorii și definitive ale construcției socialiste. Nu este — în fond — nici o noutate, numai că este izbitor să constați că avem de-a face cu procedee cu totul străine respectului pentru adevăr, pentru știința adevărată, procedee care chiar și în Occident au încetat demult să mai dobin- dcască creditul scontat.Paradoxul funciar al „noii filozofii" constă în aceea că. do- rindu-se o critică radicală a ideologiilor puterii, este ea însăși o ideologie și o apologie a unei puteri. A unei puteri, deloc abstracte, impersonale fără scop, care reprezintă săși esența unei societăți te într-o cuprinzătoare și fundă criză, o societate pentru a ascunde această drastică, acreditează giile complementare" contestat.are) de genul celei citate. menite doar să-i prelungească iluziile. Dar ce fel de critică este aceea care, părind din rădăcini ve- esența ori- constructiv, resemna- imua- atunci, citează astfelpe

UN CRITERIU FERM

Valoarea acțiunilor politico
ideologice si cultural-educative

sau .a recu- mult mai mai
de mijloace al un loc cu totul tot, nu întîm- sîrguincioa-

oricărel perspective constructive. pentru a face pledoarie in favoarea anarhismului pasivității. Ceea ce, să noaștem, este o soluțieprea învechită pentru a putea capta spiritul tot conștient, tot mai responsabil și mai angajat al maselor, al tinerei generații.în arsenalul „noilor filozofi" aparte îl ocupă,plător. denigrarea să a ideologiei revoluționare, ca și a societății care s-a constituit pe baza ei. Și de această dată lipsește nota de originalitate și de inedit a întreprinderii. în locul unei analize serioase. de conținut, asistăm pur și simplu la răstălmăciri. la citate trunchiate, mai mult, cum este cazul lecturii lui Glucksmann din Marx. la veritabile procese de intenție. Din același arsenal al celui declarat anticomunism, extrase și alte „mijloace de demonstrație", cum ar fi prezentarea deformată, schematică, u- nilaterală a unor aspecte negative accidentale drept caracte-
mai sint

Și în- afla- pro- care, criză „ideolo- (pretins
că demolează chiul, atacă tocmai cărui nou proiect clamînd cantonarea tă într-o ordine socială bilă ? Nu întîmplător, tot Andrd Glucksmann modelul unei societăți etajate incit „presupune trepte de sus un Stat Rațional (existent sau în construcție), iar pe treapta de jos plebea e- ducabilă, altfel spus inocentă" (sublinierile ne aparțin). Cu alte cuvinte, o rațiune de stat abstractă. ascunzînd esența puterii opresive, în numele căreia educarea înseamnă pasivitate, marginalitate, dominație și nu In ultimul rînd manipulare.Așa incit, deși - se dorește o ideologie novatoare, „noua fi- olozofie" se evidențiază ca expresie simptomatică a crizei de sistem a capitalismului contemporan. a ideologiei sale conservatoare si ni se dezvăluie a fi o formă doar aparent nouă a unei apologetici care poate doar eluda dar nu și întirzia mersul logic al istoriei. Refuzînd sistematic abordarea istorică si socială, „noii filozofi" nu fac decît să-și recunoască anistoricitatea și caracterul profund antisocial al doctrinei pe care o propovăduiesc.

întreprinderea de stofe „Argeșana" din municipiul Pitești. O întreprindere cu o puternică organizație de tineret, numă- rînd 3 000 de membri. Un adevărat amfiteatru în care patosul tineresc se convertește în sete de cunoaștere; în dorință de a ști cit mai multe, în exprimarea punctelor de cu privire viață sau tivalul României" tinerii de spirituală.țiuni și de manifestări a căror desfășurare este cerută de complexul program de formare a omului nou, de educare a tinerilor in spiritul concepțiilor noi, revoluționare despre lume, viață și societate. Cunoscind forme și modalități multiple de desfășurare, activitățile politico- ideologic^ din cadrul întreprinderii de stofe „Argeșana" au însemnat, totodată, un punct forte, de maximă rezistență în agenda participării acesteia în mărețul festival al muncii și creației libere. împreună cu activitățile care vizează creația și interpretarea artistică sau cea (tehnico-științifică, domenii în care s-au înregistrat rezultate bune, sînt prioritare acele activități politico-ideologice și cultural-educative ce urmăresc e- spiritul pentru viață și noastre.

vedere la o problemă de alta. Pentru că Fes- național „Cintarea înseamnă și pentru aici o efervescență o multitudine de ac-

ȘERBAN CIONOF

ducarea tinerilor în muncii, al dragostei muncă, al normelor de de muncă ale societății ale eticii și echității socialiste.Dezbateri și conferințe pe teme de politică internă și externă a partidului și statului nostru, simpozioane pe probleme de e- tică și estetică, cicluri de conferințe și mese rotunde in care s-au dezbătut probleme ce țin de întărirea responsabilității față de producția realizată, dar și față de actele de comporta

ment manifestate dincolo de perimetrul întreprinderii, vizite la locuri istorice și muzee, excursii menite să îmbogățească și să lărgească sfera de cunoștințe geografice și istorice, schimburi de experiență organizate între secții — iată numai cîteva din modalitățile concrete de înfăptuire a dezideratelor majore pe care Ie presupune calitatea de om nou, constructor al socialismului în România.Pentru aflarea unor puncte de vedere privitoare la eficiența, rezultatele și proiectele de viitor, cu care s-a soldat munca depusă in acest sens de organizațiile U.T.C. din cadrul întreprinderii de sofe „Argeșa- na“, reporterul a invitat la o masă rotundă cițiva tineri din întreprindere, și. bineînțeles, le-a înregistrat gîndurile, ideile, cărora un linotipist, poate Ia fel de tînăr și entuziast ca interlocutorii de lumină, grafică.Salomea comitetului dere : „în stat și va participarea conștientă a fiecărui tînăr la realizarea și depășirea sarcinilor și indicatorilor de plan. în această, ordine de idei, ne-am străduit să facem din fiecare succes obținut in producție un eveniment nu numai economic, ci și un prilej de recunoaștere a capacității politice de organizare și modernizare a acestei forțe care este tineretul, capacitate probată de organizațiile U.T.C. din întreprinderea noastră. Istorie și contemporaneitate, România în amfiteatrul economic și politic internațional. Etic și estetic, Sâptămina record în producție. Cu microfonul printre tineri, Munca politică in sprijinul producției, Din viața și activitatea femeii zilelor noastre, E- galitatea socialistă și tineretul, — iată numai cîteva titluri sub care s-au desfășurat dezbateri, mese rotunde, conferințe, expuneri. raiduri-anchetă. Avin- du-se în vedere specificul feminin al tineretului din Întreprinderea noastră, de un succes deosebit și de o participare a- parte se bucură cursul între noi, fetele, din cadrul aș aminti numai cîteva lecții : Există profesiuni ce le consacră pe femei ?, Munca — demnă iscălitură a tinereții noastre, Adolescentă ieri, personalitate azi, A ști cînd spui da și a ști cind spui nu, Atenție, vă privesc băieții, De singură duminica ? și Atît expunerile, cit și rile ce le urmează se rrfă de fiecare dată în le momente in care se împărtășesc experiențe, se afirmă idei personale, se manifestă noi dorințe ce privesc împlinirile în toate domeniile vieții tinerilor".

săi, le-a dat strai turnat în literă tipo-Iordache, secretara U.T.C. pe lntreprin- atenția noastră a sta în permanență

Intre căruia teme-
ce ești altele, dezbate- transfor- veritabi-

tem în plină perioadă de pregătire a sezonului rece, deci gospodinele își fac aprovizionările pentru iarnă, ne-am îndreptat și noi spre cîteva din piețele municipiului.în piața „Mihai Viteazu", la cele 4 gherete ale unității nr. 8 I.L.F. (șef de unitate Ene Radu) se găsesc produse în cantități suficiente, dar „cu unele lipsuri". Adică ardei gras, pătrunjel, gogoșari. La gheretele nr. 4 (vînzător Marin Știr) și nr. 1 (Magdalena Bej) aparținînd tot I.L.F.-ului, situate în Piața „Fi- limon Sirbu", „s-a uitat" afișarea prețului la unele produse. Unde mai pui la socoteală că sînt și puține la număr... Ne mulțumim să notăm pe cele care
BUNA SERVIRE"

un concurs cu statut permanent, nu doar
în faza de decernare a diplomelor

terizeze un vînzător". Sîntem întru totul de aceeași părere cu tinăra noastră interlocutoare, ce coincide de fapt cu cea a majorității lucrătorilor din comerțul arădean.
„V-AM SPUS CA N-AVEM,

CE MAI INSISTAȚI..."Cit de estompată va fi imaginea prezentată de noi mai sus, atunci cînd vei fi întimpinat de un vînzător cu astfel de fraze. Și totuși se mai întîmplă și așa, cum de fapt se mai întîmplă ca unele vinzătoare să „toace" nervii cumpărătorilor fără a răspunde la întrebările adresate pe motiv că au o discuție între ele asupra modului în care se realizează un „ștrudel cu mere", se tricotează un pulovăr sau cine știe cite alte subiecte, care nu au legătură cu obligațiile profesionale. „Dar ce, dumneavoastră nu vedeți ce mărfuri avem. Nu știți să citiți... ?“. O replică în astfel de condiții este greu să dai...,

Nici la berăria „Someș" șeful de unitate — Gheorghe Boieres- cu — nu era prezent. Deci nu am avut posibilitatea să răsfoim „Registrul unic" de control, încuiat în biroul șefului de unitate. în schimb ne-am putut convinge că Ileana Naghi și Ileana Gyorgy desfăceau mici în greutate de 140 și 145 grame. Care este gramajul ? Răspunsul a . fost o... simplă ridicare din umeri. Aceste produse, ca dealtfel și celelalte sint cîntărite aici „după ochi". Și tot „în ochi" îți sare dezordinea, murdăria ce se simt în elementul lor în a- ceastă unitate. Dar nu în ochii celor două vinzătoare. Se impune o severă... curățenie 1
BUNA APROVIZIONARE ESTE 

TOT UN CRITERIU 
DE APRECIERE 

A „BUNEI SERVIRI-Așa cum afirmam, nu se poate vorbi de o „bună servire" atunci cînd nu prea ai ce să oferi cumpărătorilor. Cum sin-

lipsesc — ardei gras, roșii, gogoșari. pătrunjel, usturoi, struguri și vă puteți da seama ce se vinde aici... Nu putem omite insă faptul că Magdalena Bej avea la vinzare conserve (cîrnâ- ciori și pirjoale), dar cu termene mult depășite... Asta tot „bună servire" se numește ?Aceeași întrebare o adresăm și șefului unității nr. 2 Ăgrocoop — Marius Viorel, la cele 7 tonete vizitate observînd că se vînd cartofii cu 1,40 lei kg și ceapa cu 2,65 Iei kg deci la calitatea I, iar morcovii la 1,30 lei kg corespunzător calității extra. însoțitorii noștri, Nicolae Sonnenschein și loan Boroș sint însă de altă părere în ceea ce privește aprecierea calității, dat fiind faptul că produsele respective nu sînt sortate corespunzător și deci este vorba de inducerea in eroare a cumpărătorilor. Cei doi specialiști nu au fost de acord nici cu punerea în vînzare a importante cantități de varză, ce sosise chiar în acel moment, și care avea „în acte"

înscrisă categoria extra. Poate că așa se prezenta cind a fost culeasă, dar asta in urmă cu cel puțin 10 zile...Aprovizionare defectuoasă am constatat și la unitatea nr. 7 I.L.F., șeful unității Nicolae Pe- trils entimerindu-ne printre altele o serie de produse ce nu se găseau nici în gherete, nici în magazie : boiaua de ardei, go- goșarii, vinetele, fasolea verde, țelina. păstirnacul, pătrunjelul, usturoiul, castraveții. Vina o au se pare cooperativele agricole de producție care nu livrează unităților cantitățile contractate. Pe piață in schimb erau delegați ai unor — ■ —Olariua, produsele ei. Adică traveți cu 6 lei kg, pere ardei gras — 5 lei, în condițiile în care aceste produse au, prin mercurial. prețuri stabilite in jur de 3 lei. Administrația pieței a decis ca aceste produse să se vindă la prețurile oficiale, înscriindu-se și în acte aceste cifre. Dar cine poate să mai calculeze cantitățile desfăcute pină in acel moment și mai ales în profitul cui a fost vinzarea ? Oricum nu în cooperativelor !
★Desigur, aceste aspecte nante în peisajul de ansamblu al comerțului arădean trebuie grabnic eliminate. Cu atît mai mult cu cit tinerii din acest sector de activitate se mîndresc și cu ocuparea primului Ioc la faza pe țară a concursului pentru „Buna servire" prin Silaghi Ro- dica (vinzătoare la unitatea „Moca"). Căile de remediere se află la îndemîna celor care coordonează activitatea comercială, a organizației de tineret și sîntem convinși că măsurile nu vor întirzia. Astfel incit la Arad să se poată vorbi de un concurs de „bună servire" din prima zi pină în ultima zi a anului. nu doar în perioadele de decernare a diplomelor.

Popas la noul hotel mon
tan din Sinaia

Foto : V. RANGA

Stela Moroșanu, secretar al comitetului U.T.C., secția finisaj : „Trebuie la inceput că nai „Cintarea semnat pentru ția finisaj un gățire a valențelor educaționale ale activităților și acțiunilor desfășurate aici. în plus, aș remarca excelentul cadru pe care festivalul l-a oferit afirmării personalității fiecărui tînăr atît pe plan artistic, cit și în planul acțiunilor politico-ideologi- ce. în acest context, aș evidenția numeroasele acțiuni desfășurate în cadrul Punctului de documentare și informare politică. Astfel, masa rotundă Calitatea produselor — sarcină majoră in actualul cincinal al revoluției tehnico-științifice,

să arăt încă de Festivalul națio- României" a întinerii din sec- prilej de îmbo-

C.A.P.-uri — Almași, Olari, care desfăceau la prețuri stabilite de mere cu 5 lei kg, cas- 8 lei,

făcută cel al
disto-

ION D. CUCU

consfătuirea pe tema Eficiența calculatorului electronic în e- laborarea și calculul datelor, dezbaterea Tineretul — 'factor activ in realizarea sarcinilor cincinalului revoluției tehnico- științifice, expunerea Rolul maselor populare, al forțelor progresiste in promovarea unei politici noi, democratice in lume, schimbul de experiență. Organizarea concursurilor profesionale — acțiune importantă a pregătirii pentru producție a tinerilor — toate acestea, la care aș mai adăuga întîlniri- le cu personalități ale științei și culturii, precum și seri de poezie patriotică și muzică folk- s-au constituit întotdeauna în experiențe cîștigate, dar și in modalități de afirmare a fiecărui tinăr în parte eforturile organizatorilor și ale inițiatorilor acestora convertindu-se în conștiințe noi, socialiste, demne de tinerii anului 1978".Marin Ciobanii, secția meca- no-energetic : „Cintarea României" a însemnat pentru inteligența tehnică din întreprinderea noastră realizarea prin au- toutilare, la nivelul anului 1978, a unor utilaje in valoare de un milion de lei, milion concretizat pină la această oră in construirea unei magazii pentru depozitarea conteinerelor, în confecționarea noilor calibroze, in asimilarea unui cap de laminor Ingolstandt, in confecționarea unui planiscop pentru rolat fire la urzitorul Beninger. în confecționarea unor matrițe pentru ventilatoarele-mo- tor de etc. și pentru pinioanele-motor la războaiele de țesut Sînt rezultatele unor e- forturi susținute depuse de tineri care și-au pus gîndi- rea tehnică în sprijinul producției, al rezolvării unor probleme legate de procesul tehnologic. Putem afirma că utilajele amintite sînt un argument al implicării și al răspunderii fiecărui tinăr pentru tot ce face". Sigur, o concluzie, fie și mai detaliată, se impune la aceste opinii pe care reporterul le-a transcris exact cum au fost e- mise. O concluzie care să evidențieze atmosfera de reală responsabilitate, de emulație creatoare, de patos revoluționar, de totală implicare ce se înregistrează în perimetrul întreprinderii de stofe „Argeșana". Și dacă in opiniile celor trei interlocutori nu am trecut, cum era firesc, numele celor pe care i-au evidențiat, numele fruntașilor, am făcut-o cu un scop bine definit, acela de a încheia această cronică a unei veritabile și complexe vieți de uzină cu un capitol in care să figureze numai nume. Rațiunea evidențierii lor rezidă in rezultatele cu care s-au soldat toate manifestările și activitățile po- litico-ideologice, toate acțiunile cu care interlocutorii noștri au încercat să ne familiarizeze. A- șadar, tinerii Eugen Diaconu, Gh. Stănoiu, Ion Ciobănică, Gheorghița Dușcă, Florica Du- mitrache, Ioana Zamfir, lina Tecuceanu sint cițiva din acei tineri Nicu.- numal .___ ___ _ pentrucare Festivalul național „Cintarea României" prilej în plus pentru implicarea Tor totală în viața ir.trc prinderii. Cu sufletul, cu inima, cu gîndul și cu mintea. Este în această implicare unul din izvoarele puterii pe care o presupune tinerețea lor. O tinerețe ce se armonizează perfect cu frumusețea zilelor noastre, cu idealurile societății, pe care toți oamenii muncii, tineri și virst- nici, bărbați și femei, români, maghiari, germani și de _alte naționalități în România

a însemnat unintre-

> alte o construiesc liber socialistă.
DAN ROTARU

Politehnizarea învățămîntului
In s-au de(Urmare din pag. I)devreme, din copilărie.maiConsider că în țara noastră a- vem un inceput bun in această direcție. Mă refer mai ales la cercurile de la Casele pionierilor și șoimilor patriei, care ne uimesc cu priceperea și inventivitatea celor mici. Să le dăm copiilor cit mai multe posibilități să se joace (acesta e termenul exact, fiindcă ei învață cel mai bine, jucîndu-se) cumașinării, cu mecanisme. Așvedea create mai multe muzee ale tehnicii în care copiii să fie lăsați să pună mina, să vadă cum funcționează mecanismele. Aceeași libertate, care la prima vedere îi poate speria pe dascălii eu idei învechite, s-o instituim și în laboratoarele cabinetele școlilor generale liceelor. Aproape nu mai există școli fără zică, chimie, nologiceA Ele copii, pentru nică, dar unii profesori nu înțeleg și le încuie, pe motiv că aceștia le-ar deteriora. Eu cred că acest risc este mai mult imaginar, din moment ce elevii au amenajat ei înșiși laboratoarele și multe dintre sînt opera lop. în orice caz, riscul poate fi cu totul înlăturat printr-o bună educație. Ciștigul ar fi imens. Aici se dezvoltă pasiuni, se educă spiritul creator, curiozitatea științifică, răspunderea. Cred, de asemenea, că revista Tehnium ar trebui să-și diversifice conținutul. în momentul de față cu o pondere prea mare pe electronică și prea puțin accesibilă, ca înțeles, micilor cititori, iar editurile să acorde mai mult spațiu cărților tehnice pentru copii.— Numărul laboratoarelor Institutului politehnic din Cluj- Napoca a crescut imoresionant: de la numai 5 în 1948, anul in-

și Șilaboratoare de fi- fără cabinete teh- sînt făcute pentru formarea lor teh-
aparate

ființării, la 95 în ’78—’79. anul de învățămînt actual dat în folosință 4 corpuri clădire, dintre care 3 afectate laboratoarelor grele și unul, cu 5 nivele, pentru laboratoarele ușoare, o suprafață totală 16 000 m.p. Toate acestea la dispoziția nelimitată a denților în sensul arătat ?— Desigur, studenții noștri lucrează ziua și noaptea — munca de cercetare este normată ! Singuri sau împreună cu cadrele didactice. în laboratoare au prins contur cele 45 de invenții pe care le-am prezentat tovarășului Nicolae Ceaușescu, ideile care au stat la baza celor 198 de contracte, în valoare de 20 370 000 lei, finalizate în anul trecut în aparate și utilaje originale. Pentru aplicarea ideii politehnizării cred că va trebui să asigurăm accesul în aceste spații și studenților din învățămintul medical sau pedagogic. Și chiar și elevilor din liceele industriale, care ar găsi în laboratoarele facultăților analoage aparatura de ultimă oră și o îndrumare competentă pentru primii lor pași in cercetare.— Spațiile de cercetare folosite în comun ar putea constitui și baza stabilirii unor colaborări ?— Cercetarea interdisciplina- ră nu este o noutate în centrul universitar Cluj-Napoca. De pildă. Facultatea de electrotehnică rezolvă probleme comune de cercetare, atît la nivelul cadrelor didactice, al studenților cit și al cercurilor științifice studențești, cu Institutul de medicină și farmacie. Am elaborat prototipuri de aparate electromedicale care vor intra în producție de serie. Vă mai dau un exemplu de colaborare ; împreună cu cadrele didactice și studenții din Timișoara, s-au realizat mașini de

de stau stu-
ne-

prelucrare prin electroerozlune, la care sculele sînt confecționate din sparcal elaborat din pulberi metalice, pe baza unor tehnologii noi, puse la punct de colectivul nostru de metalurgia pulberilor. Colaborare care se traduce în mari economii valutare. Noile spații inaugurate in prezența tovarășului Nicolae Ceaușescu ne dau posibilitatea să extindem mult aceste colaborări, cu facultăți „netehnice", cu politehnici din alte orașe și chiar cu licee, contribuind la realizarea ideii de politehnizare. Tot pentru aceasta, cred că sîntem datori să creăm posibilitatea reală ca studenții de la universitate să participe la cursurile și lucrările practice din institutele politehnice și — invers — studenții politehniști să frecventeze cursuri de pedagogie, psihologie, economie și chiar medicină. Sint de părere că, pe lingă introducerea în planurile de învățămint a unor discipline noi, în vederea poli- tehnizării, ar fi de un real folos să se mărească și numărul cursurilor facultative in institutele de învățămînt superior, dind posibilitatea tinerilor să se pregătească și in alte domenii care ii pasionează și care îi pot ajuta să-și valorifice cunoștințele însușite in facultatea pe care o urmează. Politehnizarea învățămîntului este o sarcină complexă, de mare importanță, pentru realizarea cătreia trebuie să găsim grabnic soluții eficiente și să le dăm viață. Este o sarcină care ne cere, în primul rînd, nouă, cadrelor didactice, atit din învățămintul liceal cit și superior, să ne transformăm, să învățăm lucruri noi, să ne schimbăm modul de predare, viziunea asupra pregătirii schimbului de mîine. O sarcină pe care o vom îndeplini cu sentimentul datoriei față de viitorul țării.
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TELEGRAMEPreședintele Republicii Socialiste România, NICOLAE CEAUȘESCU. a adresat colonelului MOUSSA TRAORE, președintele Comitetului Militar de Eliberare Națională, președintele guvernului, șeful Statului Mali, următoarea telegramă :Cu ocazia aniversării proclamării Republicii Mali, vă adresez, în numele poporului român și al meu personal, calde felicitări și cele mai bune urări de sănătate și fericire personală, de continuu progres și prosperitate poporului malian prieten.Exprim convingerea că raporturile de prietenie statornicite între Republica Socialistă România și Republica Mali se vor dezvolta pe multiple planuri, în interesul comun, pentru instaurarea unei noi ordini politice și economice mondiale, în folosul cauzei păcii și înțelegerii în întreaga lume.

Simpozionul național 
de matematică 

„Gheorghe Țițeica

Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE CEAUȘESCU. a primit din partea lui MOHAMMAD REZA PAHLAVI, următoarea telegramă :Mulțumesc sincer Excelenței Voastre pentru amabilul mesaj de simpatie transmis în urma dezastrului provocat de tragicul cutremur de pămînt de la Tabas. Familiile îndoliate și eu personal dăm o înaltă apreciere acestei dovezi prietenești de solidaritate.Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE CEAUȘESCU. a primit din partea generalului-maior MOHAMED SIAD BARRE, președintele Republicii Democratice Somalia, următoarea telegramă :Cu ocazia fericită a Zilei naționale a țării dumneavoastră este o mare plăcere și onoare pentru mine de a vă trimite, Excelență, și prin dumneavoastră poporului român, în numele partidului, guvernului și poporului Republicii Democratice Somalia și în numele meu personal, cele mai calde și cordiale felicitări.Rog Excelența Voastră să accepte asigurări reînnoite ale considerației noastre celei mai Înalte.
BBS row/ă ■Tovarășul Cornel Burtică, viceprim-ministru al guvernului, ministrul comerțului exterior și cooperării economice internaționale, a primit, joi dimineața, delegația economică condusă de Datuk Lew Sip Hon, ministru adjunct al comerțului și industriei din Malayezia, care face o vizită în țara noastră.Cu acest prilej a fost apreciat stadiul actual al relațiilor economice româno-malayeziene, evidențiindu-se posibilitățile celor două țări de a lărgi și diversifica schimburile comerciale, colaborarea și cooperarea în producție, pe baze reciproc avantajoase.La întrevedere a participat Marin Trăistaru. adjunct al ministrului comerțului exterior șl cooperării economice internaționale.

publica Arabă Egipt șt președinte al Consiliului de administrație al Băncii mixte egip- teano-române MISR-Romanian Bank din Cairo, care face o vizită în țara noastră.In timpul convorbirilor s-a apreciat pozitiv activitatea băncii mixte și au fost abordate aspecte privind lărgirea colaborării și cooperării româno-egiptene în domeniul financiar-bancar.La primire a luat parte Vasile Voloșeniuc, președintele Băncii române de comerț exterior.
f

Joi dimineață, tovarășul Paul Niculescu, viceprim-ministru al guvernului, ministrul finanțelor, a primit pe Ahmed Fouad, președintele Băncii MISR din Re-

Cu prilejul Zilei naționale a Republicii Mali, Institutul român pentru relațiile culturale cu străinătatea a organizat, joi după-amiază. în Capitală o manifestare culturală, în cadrul căreia ziarista Venera Anghel a vorbit despre realizările și preocupările poporului malian.Au participat membri ai Ligii române de prietenie cu popoarele din Asia și Africa, reprezentanți ai Ministerului Afacerilor Externe, oameni de cultură și artă, un numeros public.

Joi s-au încheiat la Craiova lucrările simpozionului național „Gh. Țițeica", reuniune științifică organizată de Facultatea de științe ale naturii a Universității din localitate, secția de științe matematice a Academiei Republicii Socialiste România și Filiala Dolj a Societății de științe matematice. ca un omagiu adus memoriei reputatului om de știință român, cu prilejul împlinirii a 105 ani de Ia nașterea sa. Timp de două zile academicieni, cercetători științifici, cadre didactice Universitare și din în- vățămintul liceal din țara noastră, precum și matematicieni din alte țări eu prezentat comunicări științifice, reliefînd prodigioasa activitate a lui Gheorghe Țițeica, fiu al meleagurilor Olteniei, deschizător de noi drumuri în geometrie și unul dintre pionierii școlii matematice românești care, în același timp, a adus importante contribuții la îmbogățirea patrimoniului științei universale.

sociale empiricedirector Pe cîțiva quadrațila anul
Dialog cu Ernst Gehmacher 

al Institutului pentru cercetări
(I.F.E.S.) din VienanăscutSalzburg in 1926. A studiat sociologia și psihologia la Viena. între anii 1957—1962 a fost redactor științific la ziarul austriac „Arbeiter Zcitung", iar intre anii 1963—1965,consilier științific al ramurei europene a Corporației generale a ca-

drelor didactice (General Teaching Corporation).Este profesor de psihologie, sociologie și planificare pc termen lung la Școala superioară tehnică din Viena și colaborator al Institutului pentru planificare pe termen lung din capitala austriacă. Lucrează

din anul 1968 în cadrul Institutului pentru cercetări sociale empirice (I.F.E.S.), cel de-al doilea institut austriac de prospectare a dezvoltării economi- co-sociale și psihologie; in prezent este director al a- cestui important institut.
Unui cititor de peste ani

La Opera Română a avut loc, joi seara, un recital susținut de Ansamblul de balet al Teatrului Academic de Stat „S.M. Kirov" din Leningrad, care ne vizitează țara. Programul a cuprins suita coregrafică „Chopi- niana", pe muzica marelui compozitor, Grand pas de deux din baletul „Sărbătoarea florilor la Cenzano", pe muzică de E. Hel- sted, „Moartea lebedei", de Saint-Săens, fragment din baletul „Precauții inutile", muzica de F.L. Gerold și Pas de quatre de Cesare Pugni.în continuarea turneului, artiștii sovietici vor mai prezenta două spectacole la Iași.Ansamblul de cîntece și dansuri „Cununa" din comuna Ma- ieru, județul Bistrița-Năsăud, a obținut un frumos succes în cadrul Festivalului internațional de folclor care a avut loc de cu- rînd la Zakopane, în R. P. Polonă, fiind distins cu premiul I „Toporașul de aur".în ultimii ani au mai fost distinse cu acest trofeu și alte ansambluri românești, printre care „Floricica de munte", „Hora" șl „Brădulețul".

Dragă prietene ce trăiești în secolele următoare și ai dat din întîmplare de scrisoarea mea. N-o să-mi' fie ușor să mă fac înțeles de tine. Deși sint convins că ai auzit de epoca noastră. Sînt veacuri ale unor mari schimbări istorice. Eu m-am născut în perioada crizei economice mondiale și l-am a- pe sînt ___ _____ , Marile controverse ale acestei epoci îți vor apare îndepărtate și poate, de ce să nu o spun, cam bizare. Redusă la o formulă simplă ar suna : a exista sau nu Terra ? Deci, voi ați reușit să evitați nimicirea omenirii. Trebuie să fi reușit deoarece altfel n-ai fi putut să-mi citești scrisoarea. Dacă stăm să ne gîndim atent, înțelegem cit de mare este și răspunderea lăsată pe umerii voștri de generația noastră. Noi am inventat bomba atomică cu toate consecințele ei posibile. Părinții noștri și noi ne-am lansat într-o etapă de dezvoltare științifico- tehnică de pe al cărui drum nu mai există cale de întoarcere, dar care, pe parcurs, să sperăm că a luat un chip prin excelență uman, progresist.
• ESTE VORBA Șl DE O 

NOUĂ SOCIETATE...Au existat desigur și oameni inteligenți și clarvăzători care

pucat in tinerețea mea Hitler, de al cărui nume legate orori mirșave.

au demonstrat că ar fi necesar odată cu marile cuceriri tehnice — mă refer la mecanizare și automatizare, la puterea atomică, la navele cosmice, automobile, radio și televiziune — și de o nouă societate, de noi forme de viață și de o cultură complet nouă. Ai citit, bineînțeles, despre Marx și Einstein. Ești, desigur, — chiar dacă dirijezi de la un tablou numai o mașină — un om foarte cult. Aș vrea să-ți spun că în ciuda evidențelor, nu întotdeauna ne-am dat chiar așa de bine seama de realitate pe care, adesea, nici nu am luat-o prea în serios. Tot mai aspirăm, în- tr-o măsură de necrezut, la distracții superficiale, gonim fără sens cu mașinile noastre încoace și încolo, ne încuiem cu televizoarele noastre în case și lăsăm ca viața să se scurgă pe lingă noi.Voi, aflați la atîția ani de noi, aveți răspunderile voastre echivalente. Voi sînteți acum cei care vegheați cu grijă și răspundere ca nicăieri pe glob să nu apară vreo discordie sau nedreptate și care să se poată transforma într-o conflagrație mondială. Manipulați, apoi, eu multă economie materiile voastre prime, nemaiavînd prea multe de extras din pămînt, în schimb, cunoscînd produsele de înaltă sinteză chimică.Dealtfel, drept să fiu, nici noi

nu v-am lăsat ră. Mulți nu încă să vadă mări revoluționare ce au loc în lume. O moralitate încă egoistă, existentă pe întinse spații geografice, ne ține in loc. Conștiința existenței, ca specie superioară, negeneralizîndu-se, trăim adesea marile dileme ale supraviețuirii elementare, în conflagrație cu natura și cu firea umană. Am inventat uneltele cu care voi trebuie să vă fi făurit propria voastră fericire. V-am profilat planificarea rațională și pe baza ei datoria de a gîndi la calitatea vieții ca un dat pentru tot; v-am predat cunoștințele noastre despre legile societății făcînd posibilă, cu ajutorul lor, evitarea exploatării. Ați știut oare să le folosiți ? Voi purtați răspunderea !
• IN CE TERMENI ESTE 

CONCEPUTA RĂSPUN
DEREA ?

viața prea ușoa- vor nici astăzi marile transfor-

ceea ce mă privește, pot

STRINGEREA Șl DEPOZITAREA LA TIMP
FĂRĂ PIERDERI A RECOLTEI

IALOMIȚA
(Urmare din pag. I)

din județ. La fermele I.A.S. 
Dragalina, Bărăganu, Pietroiu, 
Roșeți, Călărași, in unitățile 
cooperatiste Sudiți, Săveni, Țăn- 
dărei, la complexele de le
gume și fructe din Lehliu, Că
lărași, Slobozia, elevii și stu
denții prezenți zilnic la muncă 
își depășesc normele stabilite. 
Prin modul in care sint angajați 
în această bătălie a recoltei, ei 
jac cinste colectivelor din care 
provin — liceul de matematîcă- 
fizică și pedagogic Slobozia, li
ceele agroindustriale Călărași, 
Țăndărei, Lehliu și din alte ase
menea unități școlare. In fruntea 
acțiunii se situează secretarii 
U.T.C., cadrele didactice din 
școli și cadrele tehnice din uni
tăți. desemnate să îndrume 
tinerii.

VLAD GHEORGHE 
secretar al comitetului 

judefeati U.T.C.

SĂLAJ '

ma parte a decadei lunii octom
brie acțiunea se va încheia. 
Masa de prinz se ia direct la lo
cul de muncă, in acest fel mă- 
rindu-se considerabil timpul de 
lucru.

„Practica pe care o facem — 
ne spune Mariana Demian, 
secretara comitetului U.T.C. pe 
școală, pe care o intilnim prin
tre rindurile de pomi in mijlocul 
echipei din care face parte, este 
un lucru util atit pentru noi cit 
și pentru ferma pomicolă pe care 
o sprijinim, în mod substanțial, 
zic eu, să-și realizeze in termen 
lucrările de recoltare și sortare. 
Depășirea normei zilnice de că
tre fiecare elev — norma fiind 
de 200 kg — este obiectivul nos
tru central".

Și colegii de echipă, dealtfel 
și colegi de clasă, nu o dezmint. 
Ei se numesc Victor și Dan Caraba, Viorica Gal, Augustin Zoi- caș și Petre Săbăcioc — toți 
elevi ai clasei a XlI-a F care, 
după cum imi spuneau „nu a fost zi să nu ne depășim norma zilnică'1.

Rezolvarea
(Urmare din pag. I)

tarea porumbului se desfășoară 
pînă in prezent la 90 la sută din 
potențialul manual și 50 la sută 
din capacitățile mecanice, in 
special datorită timpului incon
stant. Ținînd cont de primele 
elemente, apreciem totuși că pu
tem realiza ritmul zilnic de 1 400 
ha, astfel incit in 38 de zile să 
încheiem această lucrare. Tre
buie subliniat insă că folosirea 
forței mecanice disponibile la 
întreaga capacitate nu e reali
zabilă (in procent de Î0—15 la 

datorită lipsei uleiurilor 
tractoare,

(Urmare din pag. I)

sută) 
pentru combine și 
circa 30 tone, cu toate că repar
tiții de acest gen sint".

In cele mai multe cazuri, punc
tul de vedere al comandamen
tului județean concordă cu gm- 
pla mobilizare de forțe din uni
tățile agricole, așa cum dealtfel 
notam încă din primele rînduri 
ale acestei relatări. Și la coope
rativa din R^cea, 4 combine Glo
ria recoltaur in totalitate meca
nizat 200 ha cu porumb pe fie
care unitate. Circa 30 de elevi, 
adună știuleții 
combinelor

operativă
staționar, rectificînd lucrarea. 
Întreaga recoltă e depozitată insă 
în cimp fără nici un fel de pro
tecție împotriva ploii care avea 
să se dezlănțuie in cîteva ore. 
Cauza, mai generală, ne-o rela
tează inginerul Gheorghe Micu, 
președintele consiliului inter- 
cooperatist : „Practic, mai sînt 
în cimp circa 300 tone sfeclă și 
abia am reușit să transportăm 
floarea-soarelui, datorită lipsei 
de benzină pentru mijloacele 
proprii auto, precum și a defici
tului la volumul de transport. 
Trei zile camioanele au stat trase 
pe dreapta, iar IRTA nu ne-a asi
gurat nimic din contractele în
cheiate ■ ■ ■ • _ ‘ "
forțele pe care le avem, putem 
recolta 
putem .
o treime și astfel producția e 
supusă deprecierii. Avem 32 de 
mijloace proprii, dar ne-ar tre
bui circa 60".

Circa 120 tone porumb și 150 
tone cartofi recoltați și depozi
tați direct în cimp intilnim și 
la C.A.P. Cujmir. Același motiv : 
lipsa de benzină. Cum e respec
tată în aceste condiții recoman
darea expresă ca tot ce se re-

înainte de campanie. Cu

1 500 tone zilnic, dar nu 
transporta mai mult de

coltează prin grafic si fie Ime
diat transportat spre hambare, 
fără întirziere pentru a evita 
pierderile ? Răspunsul ni-l oferă 
realitatea : 3 vagoane de porumb 
se află in cimp. Din cele 3 uni
tăți, numai la 2 s-a început re
coltatul la floarea-soarelui. A- 
cum, cind lucrarea trebuia încheiată, mai sint circa 200 ha de 
recoltat, adică două treimi din 
suprafață. La porumb e calcula
tă o viteză zilnică de 2 ha pe 
combină, cind practic se pot 
realiza 4—5 ha. Mai 'multe hec
tare de varză și castraveți cu re
colta neadunată așteaptă oame
nii și mijloacele de transport...

Am notat aceste obstacole ale 
campaniei pe drumul recoltei 
spre hambare. Nu am aflat însă 
măsurile concrete pentru re
dresarea operativă a unei situa
ții care întirzie campania și pe
riclitează o producție muncită cu 
migală un an întreg. Căci cei 400 
de cooperatori, printr-o serioasă 
mobilizare, cu sprijinul factorilor 
de răspundere pot înfăptui cu 
deplin succes. înainte de timp, 
așa cum au făcut-o în alți ani, 
toate lucrările din prezenta cam
panie deosebit de încărcată și 
aflată abia la început.

în . .să-mi închipui cam ce înseamnă această răspundere. Cred că ați exclus din existență orice fatalism. Și mai cred că a trebuit să învățați mult consacrîn- du-vă semenilor voștri, strădu- indu-vă să fiți drepți. Și acesta nu este întotdeauna un lucru comod. Solicită devotament dar și sacrificiu. Ți-o spun pe baza experiențelor din secolul ,,meu“ !îmi dau seama că nu mă poți înțelege pe deplin. Probabil că adesea ai crezut că noi, la timpul nostru, am fost extrem de primitivi. Căci trebuie să fie înfiorător — gindești — să vezi în jurul tău atîtea suferințe, a- tîta nedreptate, așteptind prostește șl nepăsător soarta. Și, presimt că grijile și sacrificiile voastre pentru menținerea umanității, planificarea, gindirea și știința voastră vor fi fost recompensate înalte.Cred deja rece există — ___noastră, precursori ai secolului vostru care au intuit seriozitatea vremurilor noi — și care cu toate acestea sau chiar din această cauză dedicindu-se a- cestui nobil țel duc o viață foarte intensă și fericită.Părinții noștri și-au imaginat la timpul lor „mașina timpului" și au visat imposibilul. Noi_ am inceput de-acun? să învățăm marea lecție, care vouă o să vi se pară un lucru de la sine înțeles : numai punindu-te in a- cord cu natura poate fi găsită stabilitatea și fericirea. Și încă ceva : numai rațiunea omenirii, coexistența pașnică dintre sistemele politico-sociale, cu e- liminarea războaielor și a surselor de conflict a permis cursul ascendent al civilizațiilor. Tu nu poți veni înapoi spre noi — deci noi sîntem cei care trebuie să mergem înainte, spre tine, prieten îndepărtat.

prin sentimenteacest lucru. Deoa- de-acum. in epoca

• La Sighctu Marmației este programată o întâlnire a elevilor Liceului „Dragoș Vodă" cu brigăzile științifice.• Biblioteca pentru tineret din Capitală este pregătită să asigure solicitările de carte ale elevilor și studenților conform programei din noul an școlar. S-au reluat intîlnirile societății literare a elevilor și profesorilor „Relief românesc".• în cadrul „Săptăminii Crucii Roșii", la Buzău se desfășoară concursul gen „Cine știe cîștigă" pe teme sanitare și acordarea primului ajutor.• Azi, ultimele întreceri ale tinerilor din întreprinderile hihorene pentru desemnarea celui mai bun lăcătuș, turnător, formator, depanator radio TV.• „Etica lucrătorului din comerțul socialist" este tema dezbaterii reluată la masa rotundă de azi, la întreprinderea comercială din Reșița.• Ilustrind ideea de muncă, ca formă de manifestare a patriotismului, uteciștii din Piatra Neamț își expun opiniile în cadrul unui simpozion ce se desfășoară azi la Clubul tineretului.• Un ciclu de filme documentare se prezintă la cinematografele brașovene „Astra", „Patria", „Popular", sub genericul „Oameni ai zilelor noastre".• Galeriile din str. Brezoianu nr. 23, găzduiesc expoziția de artă fotografică a medicului clujean Marius Terdic.• O bogată expoziție cu obiecte de epocă s-a deschis la Muzeul Olteniei din Craiova, reconstituind atmosfera societății românești în preajma anului revoluționar 1848.• O interesantă expoziție deschisă la Ploiești are ca temă „Sportul, mesager al păcii și prieteniei".• Pe lingă bogatul material de studiu oferit elevilor și studenților, Muzeul „Grigore Antipa" expune materiale interesante. provenite din schimburile cu unități similare, ca și din expediția de anul trecut in Oceanul Indian. în curind, se deschide ciclul de conferințe, din care recomandăm temele : „Omul și oceanul", „Caleidoscop zoologic".
Foto-album Mozaicul intitulat 

„Lumina vine din 
adine" nu este nu
mai un simplu de
cor al intrării in 
mina Petrila, ci o 
veritabilă lucrare 
de artă, cum sint 
multe altele, în a- 
cest oraș, aparți- 
nind muncitorului 
Ladislau Schmidt, 
certijicind încă o 
dată valoarea ope
rei inspirată direct 
din viață.

Foto : ION 
PREDOȘANU

Caligrafii de buzunar

FLORILEIn lume mai sînt locuri unde bubuie tunurile, așa cum mai sînt locuri unde copiii malnutriți se strecoară pe lingă garduri înalte în spatele cărora alți copii joacă cricket sau golf. Mai sint locuri unde copiii învață alfabetul sub șoproane sau șterg vesela, pînă seara tir- ziu, în bucătăriile nichelate ale marilor hoteluri. Da. mai sint locuri unde lumea, privită chiar și cu luneta întoarsă, pare atit de îndepărtată . de umanitate. Jocul trist al antinomiilor, da. își mai tiriie ritmul în această contradictorie sală de dans — lumea contemporană.Dar, la antipodul canonadelor care defrișează absurd păduri și orașe, este lumea pentru care milităm și pe care, așa cum ne pricepem fiecare, încercăm să o construim. să-i dăm perenitate — lumea păcii, lumea muncii în numele bunăstării și fericirii. în numele a ce altceva poate fi și acest indiciu, gingaș și emoționant, pur și ingenuu, dacă nu în numele păcii și fericirii copiilor ? Da, la Tulcea, aici, în România, a ființat pînă nu demult o expoziție de desene intitulată

sugestiv. „Copiii — florile păcii". Sute de oameni, localnici și turiști, au văzut-o în holul casei de cultură. Culmea (de ce culmea ?) este că cele mai mari emoții le-au avut de trăit vîrstnicii, cei care, direct sau indirect, au trecut cîndva prin tranșee, cei care au cunoscut valpurgia războaielor. Sigur este însă că „Dansul" Vasilicăi Pahon, cu cele două perechi albe, imponderabile parcă, proiectate pe un cer albastru pur, este un dans al candorii și bucuriei nepovestite. „Apusul de soare" semnat de Gheorghe Damian e o presimțire a liniștii și visului curat. „Pescarii" lui Florin Fotescu se întorc cu barca plină doar pe jumătate ; chipurile surprinse nu trădează însă nimic dramatic ; răgaz, pentru recolte mai bune există. Cu condiția ca nimeni și nimic să nu ne tulbure liniștea, munca, speranțele. Cine a văzut această expoziție, gravurile, picturile și acuarelele semnate de cei o sută șapte elevi din județul Tulcea a trăit încă o dată, acut, cu tot sufletul, aceste imperative.
P. PERFIL

BALADELE DUNĂRII

cretarul 
Șimleu 
este o 
oarece 
stituiți 
a! tineretului, au confecționat și 
reparat încă din acele luni lăzile 
necesare strîngerii fructelor. A- 
cum, 2 835 de elevi de la cele 
trei licee din oraș — industrial, 
agroindustrial și de istorie-filo- 
logie — participă la recoltarea 
merelor, prunelor și nucilor de 
pe plantațiile pomicole ale 
Grupului de ferme din Șimleu 
Silvaniei. Valoarea acestor lu
crări se ridică la peste 6 mi
lioane lei".

împreună cu tov. Vasile Popa, 
directorul Liceului agroindustrial 
Șimleu Silvaniei, vizităm ferme
le în care cei 740 de elevi ai a- 
cestei unități de invățămint 
participă la recoltare. „Asigu
rarea unei ritmicități zilnice, 
care să permită încadrarea in 
perioada optimă de recoltare, ne
cesită o organizare bună a mun
cii, ne spune interlocutorul nos
tru. Plecind de la deviza noas
tră — învățăm-muncim-invățăm, 
elevii liceului nostru — avind, 
este drept, și un profil agricol — 
se pregătesc în acest mod 
viitori 
singuri 
zează 
etc".

Si
zare 
cele 
sint 
ferma nr. 13 Măgura, spre exem
plu, tehnicianul Vasile Muște se 
declară mulțumit de modul in 
care cei 450 de elevi recoltează 
și sortează merele de pe cele 
191 ha. Zilnic aici se culeg peste 
80 tone de mere, fapt care 
face să se aprecieze că in pri-

comitetului orășenesc 
Silvaniei al U.T.C. Nu 

simplă afirmație de
ținerii din oraș, con- 
intr-un șantier local

ca 
specialiști, pot aprecia 
în ce măsură se reali- 

o normă de producție

intr-adevăr, o bună organi- 
a muncii am găsit în toate 
4 ferme unde in aceste zile 
prezenți elevii liceului. La

ȘTEFAN DORGOȘAN• e • e e •
căzuți in urma 
depănușează laION TOMESCU

Prioritate dezvoltării activității sportive de masă!La Suceava, județul care are acum un campion mondial în persoana luptătorului Ștefan Rusu, am aflat lucruri interesante în legătură cu prima e- diție a Daciadei. Am dori să subliniem, in primul rind, preocuparea nerea in sportive împărțirea județului în zone, fiecare cu un sportiv, s-a dovedit Constantin Scutaru, prim-vice- președinte al C.J.E.F.S.-Suceava, aprecia : „Activitatea sportivă s-a îmbunătățit calitativ odată cu declanșarea Daciadei. în primul rînd s-a constatat o sporită preocupare din partea tuturor factorilor cu atribuții în acest domeniu pentru diversificarea activităților și pentru dezvoltarea sportului de masă, în acest sens, odată cu debutul Daciadei, a inceput să fie transpus în viață un vast program care viza, cu prioritate, dezvoltarea sportului de masă. Cele șapte zone, în care am împărțit județul, au avut campionate la diferite sporturi. Apoi cîș- tigătoarele au participat la campionatele județene. Ca urmare a crescut și numărul sportivilor și al echipelor de performanță. Voi da cîteva exemple. Dacă în 1976 activau in județ 18 echipe de fotbal (dintre care 7 în divizia C și 1 în B). astăzi avem 60 de echipe de fotbal angrenate în campionatele zonale, dintre care 18 participă la campionatul județean (acestea au și echipe de juniori.) 6 sint în divizia C și 2 în divizia B. O să spuneți, poate, că fotbalul, „sportul rege", e normal să capteze mai mult inte-

C.J.E.F.S. pentru pu- valoare a tradițiilor locale. în acest sens, șapte specific rodnică.

resul tinerilor. Nu am să vă contrazic. Este adevărat. Dar tot atit de adevărat este și faptul că și alte sporturi sînt în grațiile tineretului. Iată, bunăoară, luptele. în județul Suceava avem un campionat local la care participă 12 echipe și care se desfășoară sistem divizie, la fel ca și campionatul național. La acest campionat. deschis luturor celor ce îndrăgesc lup-

afirmarea eforturi în intîm- a mii derile făcute pentru sporturilor de iarnă, prin care s-a venit pinarea dorințelor tineri. Astfel, în fiecare duminică a devenit o tradiție organizarea, pe timpul iernii, a concursurilor populare de schi și sanie, la Cimpulung Moldovenesc, Vatra Dornei și Suceava. La aceste concursuri au fost descoperiți o serie de tineri
7-
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Dialog consemnat de 
CAROL ROMAN

Box'

tele, s-au afirmat în primul an al Daciadei numeroase talente, ceea ce a făcut posibil să promovăm încă o echipă în divizia „A“ a țării. Anul acesta vom încerca promovarea a încă unei echipe, ceâ din orașul Șiret, care participă la calificări".Exemplele ce ne-au fost oferite demonstrează că acolo unde se manifestă grijă sporită față de activitatea sportivă de masă și performanțele nu în- tîrzie să apară. Interesante sint, în acest sens, și efortu-

care, după o scurtă perioadă de pregătire, au fost lansați în drumul spre marea performanță. Unii dintre ei au și fost deja cooptați în loturile olimpice. Gabriela Mihalcea și A- drian Potîngă (schi), Vasile Be- jinaru (biatlon), Mariana și Valentin Iacob (sanie2- tinoarul artificial a adus sport ceste mile chipă „A", :rea în divizia „B“. Echipele de

Carp Pa- din Suceava și el roade. Hocheiul, altădată necunoscut pe a- meleaguri, a cucerit ini- sucevenilor. Astăzi, o e- activează in divizia iar alta țintește promova-

juniori de hochei, participă un campionat județean " vorba de reprezentativele orașelor Suceava, Gura Humorului. Rădăuți. Vatra Dornei, Cimpulung). începind din această toamnă, un nou sport își va face debutul în județul Suceava : patinajul viteză. Se a- menajează o pistă naturală, e- xistă cîtiva antrenori pricepuți și se speră ca, încă din această iarnă patinatorii suceveni să-și impună prezența în competițiile oficiale ale țării.în sfîrșit, să amintim și un alt pas înainte făcut de sportul sucevean cu prilejul primei e- diții a „Daciadei" : creșterea numărului întrecerilor sportive de masă. „Festivalul sporturilor de iarnă", „Crosul fetelor", „Festivalul sportului feminin", „Cupa constructorul", „Cupa forestierul", „Cupa minerul". crosurile populare, duminicile cultural-sportive au fost competiții în care s-au a- firmat tinere talente care imediat au intrat în secțiile de performanță. Dealtfel, semnificative sînt și următoarele cifre : dacă în 1976 în județ activau 288 asociații sportive, acum, la finele primei ediții a ..Dapiadei", există 444 asociații sportive, care dispun de moderne baze, de antrenori și instructori pricepuți. Este îndreptățită deci afirmația. nu lipsită de mîndrie, a activiștilor sportivi din județul Suceava, care explică succesele de pînă acum prin dezvoltarea activității sportive de masă, socotită, pe drept cuvînt, izvorul performanțelor sucevene.
T. POGOCEANU
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ROMANIA—S.U.A.: 7—4
Sînt în progres boxerii noștri’ 

După gala la care am asistat 
aseară, răspunsul este afirmativ. 
Mulți dintre pugiliștii români sint 
schimbați în bine. Au inceput să 
gîndească în ring, își pregătesc 
cu mai multă atenție acțiunile de 
atac, folosesc o gamă mai largă 
de lovituri. Acestea au fost, de 
altfel, și armele cu care s-au im
pus in fața boxerilor americani. 
Nițâ Robu. Teodor Dinu și Ion 
Vladimir, dintre consacrați, au 
obținut victorii clare, mult aplau
date. O figură frumoasă a făcut 
debutantul la „pană" Nicolae 
Js'eagu, aflat în remarcabil pro
gres. Valentin Silaghi, de ase
menea. a marcat un salt calita
tiv, reușind să-și pună mai bine 
in valoare calitățile de puncheur. 
La categoriile ..grele", în schimb...

Echipa americană, o garnitură 
formată din boxeri■ în mal oritate 
juniori, a demonstrat, pe viu. în 
ring, că viitorul aparține tinereții 
și că, la 17 sau 18 ani. se poate 
concura de la egal la egal cu se
niorii. Poate. în curind. și antre
norii noștri își vor lua inima în 
dinți și vor da credit tinerilor.

Rezultate tehnice: categ. semi- 
mijlocie: ion Vladimir l-a învins 
prin ko. pe Charles Robinson; la 
categ. cocoș, Dinu Teodor l-a în
trecut net la puncte pe Richard 
Savage; categ. semimuscă: Ale
xandru Turei cîștigă prin nepre- 
zentarea adversarului; categ. 
muscă: Niță Robu învinge prin 
abandon pe Dario Medrano; 
categ. pană: Nicolae Neagu între
ce la puncte pe Bret summers; 
categ. semiușoară: Larry Tattman 
dispune la puncte de Iosif
dor: categ. ușoară: Lemuel Step- 
les întrece la puncte pe 
Hajnal; categ. mijlociemică: Ion 
Miron învinge la puncte pe Al
fred Mayes; categ. mfjlocie: Va
lentin Silaghi cîștigă la puncte la 
Monte Oswald; categ. semigrea: 
Elmer Martin învinge prin aban
don pe Gheorghe Donici: categ. 
grea: Bruce Blair întrece la punc
te pe Gheorghe Vrînceanu.

Azi 
Galați 
concurs 
și interpretare „Ba
ladele Dunării", la 
care au fost invi
tați să participe ti
neri poeți, grupuri 
și soliști de muzică 
folk 
țara, 
concurs, 
prima ediție, 
organizat de Clubul 
tineretului din Ga
lați, in colaborare 
cu revistele și zia
rele „Scinteia tine
retului", „România 
literară" „Luceafă
rul", „Viața nouă". 
Pe scena festivalu-

începe la 
Festivalul- 
de creație

din toată 
Festivalul- 

aflat la 
este

lui, în Sala sportu- Marian Corjos. Din 
rilor din Galați, în ' programul manifes

tării mai reținem 
masa rotundă cu 
tema „Poezia româ
nească contempora
nă — valori și co
ordonate ; locul și 
rolul poeziei tine
re", organizată sim- 
bătă dimineața, la 
Clubul tineretului 
și dezbaterea „Mu
zica tinără — con
cept și evoluție", 
programată in ziua 
următoare. Dumi
nică, 24 septembrie, 
incepind cu orele 
18, juriul va împăr
ți laurii.

zilele de 22, 23 și 24 
septembrie vor evo
lua grupuri folk, 
interpreți și tineri 
poeți din 21 de ju
dețe. in afară de 
concurs, vor susține 
recitaluri formațiile 
„Semnal M" din 
Cluj-Napoca, „Cris
tal" și „Lupta cu 
inerția" din Galați, 
precum și cunoscu
ta interpreți de 

Nicu 
Mircea 

Valeriu 
Evandro

interpreți 
muzică folk 
Alif antis, 
Vintilă, 
Sterian, 
Rosetti, Mircea Bo- 
dolan, Vasile Șei- 
caru, loan Vasile, ION CHIRIC

Șan-

Carol

P. TEODOR

încotro, tinere ?

PERSEVERENȚA
Unitate nouă, modernă, întreprinderea de articole tehnice din 

cauciuc și Cauciuc regenerat din Tg, Jiu a creat noi locuri de 
muncă și profesii pentru tinerii gorjeni. Și mai ales posibilități 
de afirmare la ei acasă, cum spune tinăra operatoare chlmistă 
Gheorghița Dina. Ea însăși este un exemplu de afirmare. După 
terminarea cursurilor Grupului școlar de chimie din Craiova, a 
urmat specializarea la C.A.T.C. Pitești, apoi la unitatea de pro
fil din Jilava, la I.M. Sadu, pregătindu-se pentru atelierul de 
galvanizare. Este convinsă că, astfel, munca ei va dobindi o 
calitate superioară, că, in ciuda greutăților inerente, iți dă mai 
multă satisfacție. Urmind exemplul părinților (tata sondor, 
mama cooperatoare), al celor trei surori (două laborante și una 
cocătoare la fabrica de pline), Gheorghița Dina se străduiește 
să insufle și colegilor de muncă, cei mai mulți tineri localnici 
ca șl ea, responsabilitatea pentru continua pregătire profesiona
lă, pentru Înalta calitate a muncii. De pe acum, din primii ani 
de muncă, pe drumul său se întrevede o carieră sigură, intr-o 
profesie nouă pe meleagurile natale.



z

Ecouri internaționale în legătură cu documentele adoptate 
la încheierea reuniunii tripartite la nivel înalt de la Camp DavidDupă cum se știe, reuniunea tripartită egipteano-israeliano- americană care a avut loc la Camp David și documentele a- doptate cu acest prilej au avut un larg ecou international. Redăm luări de poziție ale diferitelor state, guverne, partide politice, organizații internaționale și organe de presă care exprimă fie aprecieri pozitive, fie anumite rezerve față de unele prevederi ale acordurilor semnate, fie atitudini de dezaprobare la adresa acestora.Cairt>. — In Egipt, după anunțarea încheierii acordurilor de la Camp David, au avut loc ședințe speciale ale guvernului, Adunării Poporului (parlamentul) și ale'unor partide politice, la încheierea cărora au fost date publicității comunicate în care se exprimă adeziunea la rezultatele reuniunii la nivel înalt și sprijinul deplin pentru linia politică a președintelui Sadat. Primul ministru, Mamdouh Salem, a declarat că guvernul egiptean a constatat că „toate prevederile acordurilor de la Camp David constituie o șansă reală de instaurare a unei păci juste și durabile". El a atras atenția asupra faptului că mari eforturi sînt încă necesare pentru ca pacea să devină o realitate. „încheierea acestor acorduri — comentează, la rîndul său. „Al Akhbar" — înseamnă un mare act pozitiv pentru impulsionarea acțiunii de pace spre o rezolvare completă și durabilă. Rămîne deci să acționeze și celelalte părți".Tel Aviv — Guvernul is- raelian s-a reunit într-o ședință extraordinară, In cursul căreia ministrul de externe și al apărării, Moshe Dayan și, respectiv, Ezer Weizman, au prezentat rapoarte privind întîlnirea de la Camp David. Ministrul de externe israelian, Moshe Dayan, a declarat postului de radio din Tel Aviv că „acum revine • poporului israelian să se pronunțe asupra viitorului relațiilor cu vecinii lor arabi". Biroul Politic al Partidului Muncii din Israel (de opoziție) și-a exprimat sprijinul față de rezultatele în- tîlnirii de la Camp David. Sa- lutînd acordurile încheiate, Shimon Peres, liderul partidului, a apreciat că acestea „deschid larg calea spre pace". Ministrul israelian al comerțului și industriei, Yigal Horowitz, conducătorul fracțiunii Laam din blocul Likud, s-a declarat împotriva acordurilor de la Camp David „din cauza concesiilor mult prea importante care se cer Israelului".Riad — Guvernul Arabiei Sau- dite apreciază că acordurile realizate la Camp David „nu arată cu claritate intenția Israelului de a se retrage din toate teritoriile pe care le-a ocupat prin forță, inclusiv Ierusalimul". „Documentele convenite — se spune într-un comunicat — nu menționează drepturile poporului palestinian Ia autodeterminare și la constituirea unui stat pe teritoriu propriu, au ignorat rolul Organizației pentru Eliberarea Palestinei". „Guvernul saudit, continuă comunicatul, nu își arogă dreptul de a se amesteca în afacerile interne ale vreunei țări arabe sau de a contesta dreptul acestora de a-și redobîndi teritoriile prin luptă armată sau prin acțiuni pașnice, atîta timp cît aceasta nu contravine unor interese superioare".Kuweit — Guvernul kuwei- tian și-a exprimat — într-un comunicat oficial — convingerea că „realizarea unei păci drepte și durabile în regiune cere retragerea totală a Israelului din toate teritoriile arabe ocupate, inclusiv din orașul Ierusalim, și restabilirea drepturilor legitime ale poporului palestinian,sub conducerea Organizației pentru Eliberarea Palestinei". Guvernul kuweitian subliniază că „solidaritatea arabă sinceră, în cadrul unei strategii comune, constituie singurul mijloc de recuperare a drepturilor arabilor și de confruntare a pericolului".Amman — Condițiile pe care Iordania le consideră indispensabile pentru realizarea unei păci juste în Orientul Mijlociu — se arată într-un comunicat guvernamental — rezidă în „retragerea Israelului din teritoriile arabe ocupate în 1967 și, în special, din Ierusalimul de est. precum și în recunoașterea drepturilor inalienabile ale poporului palestinian la autodeterminare, în deplină libertate și în cadrul unui acord de reglementare globală". „Iordania, menționează comunicatul, nu se consideră angajată de rezultatele reuniunii de la Camp David, la care ea nu a participat".Qatar — O declarație oficială dată publicității după o’reuniune a cabinetului din Qatar califică acordul-cadru pentru pace în Orientul NJijlociu drept „o bază
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COMUNICAT AL FRONTULUI 
AMPLU OPOZITIONIST 

DIN NICARAGUAFrorftul Amplu Opoziționist (F.A.O.) din Nicaragua — care grupează o serie de partide politice și organizații sindicale din țară — a dat publicității la Managua un comunicat în care denunță represaliile sălbatice declanșate de autorități împotriva persoanelor cu vederi democratice. Precizînd că in țară au loc în prezent execuții sumare și că populația civilă este supusă prigoanei inițiate împotriva mișcării de rezistentă populară armată antidic- tătorială, documentul arată că regimul Somoza a ordonat reprimarea singeroasă a tuturor celor care se opun măsurilor luate, a celor care sînt bănuiți că simpatizează cu mișcarea insurecțională. Comunicatul F.A.O. menționează, totodată, că în urma acțiunilor de reprimare a rezistenței forțelor populare, orașele Matagalpa, Masaya, Chinandega și Esteli au devenit pustii, populația refugiindu-se în alte zone ale țării.O PRIMUL MINISTRU AL BELGIEI, Leo Tindemans, aflat 

necorespunzătoare pentru o pace justă și globală". Declarația subliniază ca motive principale ale dezamăgirii produse de acordurile de la Camp David absența unui angajament israelian în ce privește retragerea totală din teritoriile arabe ocupate și faptul că nu este recunoscută O.E.P.Beirut — Un comunicat al guvernului libanez exprimă „neliniștea" în legătură cu urmările acordurilor de la Camp David și temerea ca ele să nu aibă drept rezultat „implantarea palestinienilor in afara patriei lor".Organizația pentru Eliberarea Palestinei — într-un comunicat difuzat de agenția WAFA se apreciază că acordurile încheiate la Camp David conțin „prevederi lipsite de un caracter concret. Problemele abordate și asupra cărora s-a căzut de acord sînt încă probleme generale", atrăgînd astfel Egiptul „spre mai multe concesii în politica sa".„O.E.P. respinge rezultatele întîlnirii de la Camp David. Aceste rezultate reprezintă în fapt un al treilea acord de dezangajare care dăunează intereselor supreme ale națiunii arabe, în general, și mai cu seamă intereselor popoarelor palestinian și egiptean", se spune, de asemenea, în comunicat.Damasc — în aceste zile, în capitala Siriei se desfășoară o conferință a țărilor arabe din „Frontul fermității", la care participă reprezentanții Siriei, Algeriei, Jamahiriei Libiene, R.D.P. a Yemenului și ai Organizației pentru Eliberarea Palestinei.în cuvîntul de deschidere a conferinței, președintele Hafez Al Assad al Siriei a apreciat : „Cadrul de pace egipteano-is- raelian constituie un important regres pentru națiunile arabe". „Conducătorul egiptean, a adăugat el, a semnat o pace separată"Alger — Agenția algeriană de presă a dat publicității o declarație în care se arată că parti- cipanțiî la reuniunea tripartită de la Camp David „au ignorat aspecte esențiale ale situației din Orientul Apropiat" printre care situația implantărilor is- raeliene în teritoriile ocupate, precum și regimul regiunii vestice a Iordanului și al zonei Gaza.Tripoli — într-un comentariu transmis de agenția _ libiană de presă se menționează că Jama- hiria Libiană respinge acordurile de la Camp David, pe care le consideră drept „nule și neavenite", precum și „un grav precedent".Washington — „Visul imposibil al păcii în Orientul Apropiat este acum realizabil prin acordurile de la Camp David, a subliniat președintele Carter la sesiunea comună a camerelor Congresului S.U.A.". Observind că există încă divergențe majore în ce privește coloniile is- raeliene in teritoriile ocupate, vorbitorul și-a exprimat speranța că „problema acestor așezări pe teritoriul egiptean nu va constitui obstacolul final în calea păcii".Comitetul pentru relațiile ame- ricano-arabe a apreciat într-un comunicat că întîlnirea la nivel înalt de Ia Camp David este un „eșec". Făcînd răspunzător pe președintele Carter pentru acest eșec, Comitetul, care face oficiul de „lobby arab" în S.U.A., regretă că șeful executivului american nu a făcut presiuni asupra Israelului pentru a-1 determina să accepte „cererile arabe legitime".Senatorul american J ames Abourezk și-a exprimat părerea că acordurile-cadru de la Camp David „vor înclina în mod covîrșitor balanța" în favoarea Israelului și vor duce Ia o importantă sciziune în lumea arabă.Săptămînalul american de politică externă „Newsweek", apreciază într-un amplu comentariu că acordurile de la Camp David reprezintă „un uriaș pas în direcția păcii în Orientul Mijlociu". „Documentele de la Camp David — remarcă revista — au fost încheiate în urma unor negocieri laborioase, care evidențiază rolul și importanța dialogului la nivel înalt în lumea contemporană".Cotidianul „New York Times" publică un articol semnat de cunoscutul comentator . James Reston care, după o analiză a diferitelor aspecte rezultînd din acordurile încheiate, conchide : „Oricare ar fi semnele de întrebare, Camp David a realizat un adevărat progres pe calea păcii".Paris — Guvernul francez a apreciat că rezultatele întîlnirii de la Camp Davidi „creează posibilități, dar comportă și incertitudini". Purtătorul de cuvînt al palatului Elysee a adăugat : „Franța consideră că tratativele 

într-o vizită oficială Ia Tokio, a avut o primă rundă de convorbiri cu omologul său nipon, Takeo Fukuda. După cum s-a precizat, au fost discutate in principal modalitățile de extindere a relațiilor economice bilaterale, precum și relațiile dintre Japonia și Piața comună.In timpul vizitei, premierul Leo Tindemans a fost primit de împăratul Japoniei, Hirohito.• GUVERNUL FRANCEZ, întrunit miercuri la Paris, a hotă- rît să preia sub control — fără naționalizare — societățile siderurgice amenințate de faliment, în acest sens, informează agenția France Presse, guvernul a elaborat un plan drastic de redresare, care urmează a fi supus spre aprobare Parlamentului, și care cuprinde, între altele, noi și masive reduceri de personal care ar putea afecta aproximativ 20 000 din cei 140 000 de salariați din sectorul siderurgic.în expunerea de motive, guvernul a -subliniat că datoriile acumulate de către principalele grupuri siderurgice franceze se ridică în prezent la 38 miliarde franci. 

în trei nu vor fi decisive decît dacă deschid calea unei reglementări de ansamblu necesară pentru a aduce popoarelor din regiune o pace globală, justă și durabilă". „Calea care va fi urmată de acum înainte va permite să se aprecieze valoarea etapei", a menționat purtătorul de cuvînt, citind declarațiile făcute de președintele Giscard d’Estaing.Bonn — Adresîndu-se grupului parlamentar al Partidului Social-Democrat, cancelarul R.F. Germania, Helmut Schmidt, a apreciat că ceea ce președinții Jimmy Carter, Anwar El Sadat, și premierul Menahem Begin au realizat la Camp David „nu poate să inspire decît respect". El a opinat că acordurile încheiate „constituie o contribuție importantă la accelerarea procesului de pace în Orientul Mijlociu".Londra — Un purtător de cuvînt al Ministerului de Externe al Mari’i Britanii a declarat că Anglia își exprimă satisfacția față de „încheierea reuniunii de la Camp David cu un rezultat atît de încurajator. Acordul reprezintă în mod clar o foarte importantă realizare, întrucît a determinat Egiptul și Israelul să convină asupra cadrului unor negocieri de pace".Ministrul de externe David Owen a lansat țărilor arabe a- pelul de a „dovedi tăria necesară" pentru a duce la bun sfîr- șit negocierile de pace în Orientul Mijlociu. El a apreciat că Marea Britanie trebuie să facă uz de influența sa pentru ca țările arabe să nu adopte decizii precipitate.Madrid — Ministrul de externe spaniol, Marcelino Oreja Aguirre, a declarat că „Spania dorește cu ardoare ca rezultatele convorbirilor de la Camp David, pe care le-a urmărit cu mare atenție, să deschidă calea unui dialog care să conducă la realizarea unei păci juste, trainice și globale în Orientul Mijlociu, în spiritul rezoluțiilor Organizației Națiunilor Unite".Bruxelles — „Guvernele celor nouă țări membre ale Pieței comune speră că rezultatele întîlnirii de la Camp David vor constitui un pas decisiv pe calea spre o pace justă, totală și durabilă în Orientul Mijlociu". — se relevă într-o declarație dată publicității la Bruxelles de miniștrii afacerilor externe ai C.E.E. In document se exprimă, de asemenea, speranța că „toate părțile interesate vor contribui la procesul vizind acest obiectiv".Stockholm — Primii miniștri ai Suediei și Norvegiei, Thoerboern Faelldin. și, respectiv, Odvar Nordli, și-au exprimat satisfacția, într-un comunicat comun în legătură cu a- cordurile de la Camp David. ..Sperăm că cele două acorduri vor contribui la obținerea păcii și libertății de către po-
Turneul secretarului de stat al S.U.A. 

în țări din Orientul MijlociuAMMAN 21 (Agerpres). — Secretarul de stat al S.U.A., Cyrus Vance, și-a încheiat jo’i vizita de 24 de ore intreprinsă în capitala Iordaniei, unde a avut convorbiri cu regele Hussein. Suveranul iordanian a explicat poziția țării sale față de problema O- rientului Mijlociu. La rîndul său, secretarul de stat amerieah a făcut o serie de precizări asupra celor două acorduri-cadru intervenite la Camp David.Intr-o declarație făcută înainte de plecarea sa din Amman, Cyrus Vance a arătat că „schimbul nostru de vederi a fost de-
Vizita președintelui 

Anwar El Sadat 
la RabatRABAT 21 (Agerpres). — Aflat în capitala Marocului, președintele Republicii Arabe Egipt, Anwar El-Sadat, a avut joi convorbiri cu regele Hassan al II-lea, consacrate problemelor actuale din Orientul Mijlociu.
Situația din LibanBEIRUT 21 (Agerpres). — O- rașul Nabatyeh situat in sudul Libanului a fost supus, miercuri, de forțele conservatoare ale armatei libaneze și efective isra- eliene pentru a doua zi consecutiv, unui violent bombardament — au anunțat surse oficiale de la Beirut reluate de a- gențiile Reuter și France Presse. Forțele palestiniene și libaneze staționate la Nabatyeh au
SOMAJUL

IN RINDURILE TINERETULUI 
DIN JAPONIAȘomajul în rîndurile tineretului din Japonia se ridică, potrivit ultimelor statistici, la 5.5 la sută la categoria de vîrstă între 15 și 19 ani. Statisticile, care îi cuprind numai pe tinerii ce solicită un loc de muncă, arată că acestora le este mai ușor să găsească de lucru decît șomerilor in virstă. Cu toate a- cestea, nu poate fi trecut cu vederea faptul că de cîțiva ani tinerilor absolvenți universitari li se pun la dispoziție cu aproximativ 20 la sută mai puține locuri de muncă.Deși șomajul în rîndul tinerilor nu reprezintă in Japonia un fenomen atît de grav ca în S.U.A. și în țările puternic industrializate din Europa occidentală, ex- perți în materie evidențiază legătura directă dintre rata înaltă a criminalității în rîndul tinerilor japonezi și numărul ridicat de sinucideri și șansele reduse de succes in viața profesională pe care o au aceștia. 

poarele Orientului Mijlociu care suferă de atîta vreme de pe urma conflictelor și antagonismului", se spune în comunicat. Moscova — Ziarul sovietic „Pravda" comentează acordurile de la Camp David, apreciind că „sînt sacrificate problemele cardinale ale reglementării situației din Orientul Mijlociu, sint ignorate interesele celorlalte părți implicate in conflict". Considerînd că documentele semnate corespund in primul rînd intereselor Israelului, „Pravda" scrie că palestinienilor li se refuză posibilitatea de a-și crea un stat suveran, ceea ce constituie intr-adevăr o cerință națională justă.Belgrad — Ziarul iugoslav „Borba" scrie că deși acordul de la Camp David face mai puțin probabilă izbucnirea unui nou conflict armat în Orientul Mijlociu, el nu aduce totuși a- ceastă regiune mai aproape de o soluție globală și de o pace durabilă. După părerea ziarului menționat, in general acest lucru nu este posibil decît cu condiția participării egale a tuturor părților implicate în conflict.Budapesta — „Nepszabadsag" publică un amplu comentariu în care arată : „Chiar dacă înțelegerile realizate la Camp David vor fi transpuse în viață ulterior în felul în care au fost adoptate, ceea ce deocamdată rămîne o problemă de viitor, primejdia unei confruntări nu dispare". In încheiere, ziarul scrie că acordul de la Camp David „nu a apropiat instaurarea unei păci juste In Orientul Mijlociu, nu a îndepărtat primejdia unei noi confruntări armate".Berlin — Sub titlul „Nici un pas spre pace în Orientul Mijlociu", ziarul „Neues Deutschland" scrie : „Calea spre o pace justă și durabilă în Orientul Mijlociu a fost îngreuiată prin așa numita reglementare de la Camp David. Pacea în Orientul Mijlociu este mai îndepărtată decît oricînd".Varșovia — Referindu-se la documentele semnate la Camp David, ziarul „Trybuna Ludu" apreciază că .’acestea nu schimbă adevărul că realitatea din Orientul Mijlociu este departe de o stabilitate politică. Intr-un fel sau altul, apreciază publicația, rezultatele acestor convorbiri amenință Orientul Mijlociu cu noi complicații.Teheran — Publicația iraniană „Teheran Journal" afirmă că rezultatul întîlnirii la nivel inalt de la Camp David este senzațional: un cadru pentru pace... După senzaționala încheiere a intilnirii la nivel înalt de la Camp David nimeni nu ar trebui să se mai îndoiască că O- rientul Mijlociu, după ani de amărăciune. moarte și distrugere, a ajuns in fine in pragul unei păci adevărate și trainice.

plin și complet". „Considerăm că este foarte important să continuăm convorbirile cu Iordania" — a spus el, adăugind că acordurile de la Camp David au deschis noi posibilități pentru o pace durabilă in regiune.La rindui său, Hassan Ibrahim, ministru iordanian de stat pentru probleme externe, a declarat că „partea iordaniană a pus o serie de întrebări în legătură cu interpretarea tuturor documentelor întîlnirii de la Camp David, la care ea nu este parte, și asupra conceptului mai larg al unei reglementări cuprinzătoare".. Un dialog trebuie să continue, a precizat ministrul iordanian, în interesul unei păci drepte.RIAD 21 (Agerpres). — Regele Khalid al Arabiei Saudite l-a primit joi seara pe secretarul de stat al S.U.A., Cyrus Vance, sosit în cursul zilei la Riad, venind de la Amman, în cadrul turneului său în cîteva capitale din Orientul Mijlociu.In centrul convorbirilor pur-, tate în cadrul acestei vizite, care urmează să dureze două zile, se vor afla ultimele evoluții ale situației din Orientul Mijlociu.
ripostat, îndreptindu-și tirul a- supra localității Marjayoun, unde sînt cantonate majoritatea forțelor conservatoare din sudul Libanului. Potrivit primelor informații parvenite de la locul incidentelor, bombardamentele au provocat însemnate daune materiale, numărul morților și lăniților nefiind încă cunoscut — relevă agențiile de presă.
laborare între Agenția Română de Presă „Agerpres" și Agenția Mexicană de Știri „Notimex". Documentul, care prevede dezvoltarea colaborării între cele două agenții in domeniul schimbului de știri și informații este menit să contribuie la o mai bună cunoaștere a realizărilor celor două țări și popoare, în spiritul relațiilor prietenești statornicite între ele.Acordul a fost semnat de Ion Cumpănașu, director general a! „Agerpres", și Pedro Ferriz Santa Cruz, director general al „Notimex".

PREMIILE 
FESTIVALULUI INTERNATIONAL 

AL FILMULUI 
DE LA SAN SEBASTIANLa încheierea celei de-a 26-a ediții a Festivalului internațional al filmului de la San Sebastian, juriul a decis ca premiul „Marea scoică de aur" să fie acordat producției americane „Dansatorul pe sirmă", iar „Scoica de aur" pentru cel mai bun scurt metraj filmului spaniol „Vîrsta tăcerii". Alte pre-, mii au revenit după cum urmează .Scoica de argint" — producțiilor „Ca acasă" (Ungaria) și ,.Dosarul 51“ (Franța),
• pe scurt • pe scurt*  pe scurt •• LA CIUDAD DE MEXICO a fost semnat un acord de co-

Primul ministru al Franței a primit pe 
prim vicepri m mi nistrul guvernului românPARIS 21 (Agerpres). — Tovarășul Gheorghe Oprea, prim viceprim-ministru al Guvernului Republicii Socialiste România, care se află într-o vizită in Franța, la invitația guvernului francez, a fost primit de primul ministru Raymond Barre.Cu acest prilej, din partea președintelui României, tovarășul Nicolae Ceaușescu, au fost transmise urări de sănătate pentru președintele Valery Giscard d’Estaing, de prosperitate și pace pentru poporul francez. A fost exprimat, totodată, interesul pentru apropiata vizită a președintelui Franței in România. Cu același prilej, au fost transmise din partea tovarășei Elena Ceaușescu cele mai bune urări pentru doamna Valery Giscard d’Estaing.Mulțumind călduros, primul ministru . a transmis din partea președintelui Franței cele mai alese sentimente și urări de sănătate și succes președintelui Nicolae Ceaușescu, tovarășei

Convorbiri ale delegației Consiliului
National al F.U.S. in FinlandaHELSINKI 21 (Agerpres). — Tovarășul Erkki Kivimaki, secretar general în exercițiu al Partidului Comunist Finlandez, a primit delegația Consiliului Național al Frontului Unității Socialiste, condusă de tovarășul Iosif Uglar, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Consiliului Național al F.U.S., care întreprinde o vizită în Finlanda. In cadrul convorbirii ce a avut loc cu acest prilej, a fost exprimată satisfacția față de bunele relații de prietenie și solidaritate dintre P.C.R. și P.C. Finlandez, precum și dorința comună de a le adinei și dezvolta în continuare.Delegația Consiliului Național al F.U.S. a avut o intilnire cu Johannes Virolainen, președintele Partidului de Centru din Finlanda, și cu alți membri ai conducerii acestui partid.

imagine din Antananarivo, capitala Republicii Democratice 
Madagascar. Dispunind de numeroase bogâții naturale, Mada
gascarul se află angajat pe calea înnoirilor democratice, a 

prefacerilor social-economice

0 încălcare a drepturilor legitime 

ale poporului namibian
Guvernul minoritar rasist de la Pretoria a decis 
organizarea de ,,alegeri" generale în Namibia 

în luna noiembriePRETORIA 21 (Agerpres)Sfidînd rezoluțiile O.N.U. și încâlcind drepturile legitime ale poporului namibian, guvernul de la Pretoria a decis organizarea de „alegeri" generale in Namibia in perioada 20—24 noiembrie. Un comunicat în acest sens a fost difuzat de administratorul general sud-african din Namibia, Marthynus Steyn. El a precizat că namibiendi dispun de cinci zile pentru „a alege" o adunare constituantă de 50 de membri. Această adunare, în viziunea guvernului rasist, va adopta Constituția a- cestui teritoriu și va hotărî, chipurile, modul în care se va obține independența.Un singur fapt nu a dezvăluit reprezentantul regimului 
iar premiul special al juriului a fost decernat filmului mexican „Loc fără hotare".în sfirșit, premiul pentru cea mai bună regie a revenit spaniolului Manuel Guttierez Aragon (pentru „Somnambulii").® LA GENEVA a început sesiunea Comisiei consultative permanente sovieto-amerieahe.Agenția T.A.S.S. menționează că această comisie este chemată să contribuie la înfăptuirea o- biectivelor și prevederilor tratatului sovieto-american privind limitarea sistemelor de apărare antirachetă precum și a acordului provizoriu privind unele măsuri în domeniul limitării armamentelor strategice ofensive și ale acordului încheiat de cele două țări cu privire la măsurile de diminuare a primejdiei izbucnirii unui război nuclear.• TEHERANUL reintră treptat în normal, scrie agenția France Presse. Dispozitivele militare au fost reduse, ajungînd să nu mai aibă decît o valoare simbolică, magazinele și-au reluat activitatea. De asemenea, pe planul vieții politice se constată o revenire la calm. liderii opoziției începind să-și reia activitatea politică.

Elena Ceaușescu, și urări de realizări tot mai mari poporului român.în cadrul convorbirii, care s-a desfășurat într-o atmosferă cordială, ce caracterizează relațiile dintre România și Franța, s-a constatat cu satisfacție evoluția mereu ascendentă a schimburilor dintre cele două țări, în toate domeniile de activitate, și au fost examinate probleme privind dezvoltarea relațiilor de prietenie și cooperare, găsirea a noi soluții și posibilități privind aprofundarea și diversificarea relațiilor economice, pentru întărirea colaborării multilaterale româno-franceze.A fost subliniată, de asemenea, necesitatea creșterii, pe baze echilibrate, a schimburilor comerciale, a extinderii cooperării industriale în noi domenii de interes reciproc și pe terțe piețe.La întrevedere a participat ambasadorul țării noastre la Paris, Corneliu Mănescu.

Totodată, delegația — vizitlnd sediul Parlamentului din Helsinki — a fost primită de Ahti Pekkala, președintele forului legislativ finlandez, evocîndu-se cu acest prilej bunele relații existente intre parlamentele României și Finlandei.Tovarășul Iosif Uglar a avut, de asemenea, o întîlnîre cu Kaukko Helle, vicepreședinte al Partidului Social Democrat din Finlanda. întîlnirea a prilejuit evidențierea bunelor raporturi de colaborare dintre P.C.R. și P.S.D.F., precum și reafirmarea cerinței comune de a le extinde în continuare.In cadrul unei vizite la sediul Uniunii Democratice a Poporului Finlandez, delegația Consiliului Național al F.U.S. a purtat convorbiri cu Ele Alenius, președinte, și Jorma Hentila, secretar general al uniunii.

rasist și anume că aceste „alegeri" vor fi supravegheate de cei 50 000 de militari ai corpului expediționar sud-african dislocat în Namibia și că listele de „candidați" vor fi întocmite la Pretoria.Referindu-se la hotărîrea regimului rasist, liderul Organizației Poporului din Africa de Sud-Vest (S.W.A.P.O.), Daniel Tjongarero, a declarat că S.W.A.P.O. nu va participa Ia acest simulacru electoral și la nici un fel de alegeri care nu vor fi supravegheate de Organizația Națiunilor Unite. Aceeași atitudine au adoptat-o și alți lideri ai populației de culoare din Namibia. Reprezentantul bisericii anglicane din Namibia, James Kaluma, a a- preciat hotărirea guvernului sud-african privind alegerile drept „ca cea mai nefericită soluție" pentru reglementarea situației din acest teritoriu, administrat, după cum se știe, în mod ilegal de autoritățile de la Pretoria.PRETORIA 21 (Agerpres). — Șeful guvernului rasist de Ia Pretoria, John Vorster, a anunțat miercuri că se „retrage" din funcția de prim-ministru al Guvernului Republicii Sud- Africane din motive de „sănătate". Totodată, el a precizat că este gata să-și asume funcția de șef al statului.Odată cu anunțarea retragerii sale, Vorster a afirmat că R.S.A. respinge, ca inacceptabile, propunerile secretarului general al O.N.U. privind acordarea independenței Namibiei și că va fi aplicat un „plan" propriu în această problemă. Așa-zisul plan al regimului rasist de la Pretoria prevede organizarea de „alegeri libere" pe teritoriul Namibiei, controlate de 50 000 de militari ai corpului expediționar sud-african, și crearea unui guvern marionetă.•LUSAKA 21 (Agerpres). — Vicepreședintele Organizației Poporului din Africa de Sud- Vest (SWAPO), Mishake Ma- yongo, va organiza, vineri, o conferință de presă, privind proiectul SWAPO de soluționare pe cale politică a problemei namibiene.

Prezențe românești 
la tîrguri 

internaționaleBRNO 21 (Agerpres). — Corespondență de la T. Ni- țescu : Joi, și-a închis porțile Tîrgul internațional de ma- șini-unelte de la Brno.Țara noastră, care a participat la toate edițiile acestui tirg, a prezentat, in șase sectoare speciale de expunere, o bogată colecție de produse ale industriei constructoare de mașini, multe dintre ele constituind noutăți pentru Tirgul de la Brno. O serie de exponate românești s-au bucurat de o deosebită atenție, atit din partea specialiștilor și oamenilor de afaceri. cît și a publicului vizitator.ALGER 21 (Agerpres). — In capitala Algeriei s-a deschis o nouă ediție a Tîrgului Internațional de la Alger. La această ‘manifestare, țara noastră participă eu un pavilion unde sînt expuse produse ale industriei electrotehnice, industriei chimice, produse alimentare, bunuri de consum și de uz casnic.TEHERAN 21 (Agerpres) — Inaugurat In prezența șa- hinșahului Mohammad Reza Pahlavi Aryamehr, Tîrgul internațional de la Teheran, aflat la a Vl-a ediție, reunește o gamă largă de exponate prezentate de 39 de țări. România, participant tradițional la acest tirg, are un pavilion în care 20 de întreprinderi de comerț exterior expun produse din ramuri reprezentative ale economiei țării noastre.
Necesitatea promovării cooperării 
între state in domeniul utilizării 

pașnice a energiei nucleare
Cuvîntul șefului delegației române în cadrul Con

ferinței internaționale pentru energia atomicăVIENA 21 (Agerpres). — Luînd cuvîntul în cadrul dezbaterilor generale ale celei de-a XXII-a sesiuni a Conferinței internaționale pentru energia atomică, șeful delegației române, ambasadorul Octavian Groza, a prezentat poziția țării noastre privind problematica utilizării energiei nucleare în scopuri pașnice.Pornind de Ia faptul că, în condițiile actualei revoluții teh- nico-științifice, utilizarea pașnică a energiei nucleare reprezintă una dintre coordonatele programelor de dezvoltare a fiecărei națiuni — a arătat vorbitorul —, România consideră că Agenția Internațională pentru Energia Atomică (A.I.E.A.) poartă o mare răspundere și trebuie să acționeze pentru a se pune capăt cursei înarmărilor nucleare, pentru înlăturarea monopolului unor state asupra producerii și utilizării energiei nucleare, pentru a favoriza accesul liber al tuturor țărilor lâ folosirea energiei nucleare în scopuri pașnice, în vederea asigurării progresului lor rapid, a ridicării generale a nivelului de trai și civilizație al întregii omeniri.Reprezentantul român a subliniat cerința ca nici o măsură din domeniul nuclear să nu împiedice utilizarea de către toate statele a energiei nucleare in scopuri pașnice. Dimpotrivă — a spus el —, este necesar să se asigure accesul liber al tuturor statelor la cele mai noi cuceriri ale științei și tehnicii în domeniul folosirii pașnice a energiei atomice, transferul larg, nestingherit, de tehnologii, materiale și echipamente nucleare pentru reducerea și, apoi, eliminarea decalajelor existente între țările în curs de dezvoltare și cele industrializate.în acest scop, A.I.E.A. este chemată să sprijine în mod mult mai eficient eforturile proprii ale țărilor în curs de dezvoltare.In acest context, ambasadorul român a evidențiat inițiativa țării noastre vizînd elaborarea, adoptarea și transpunerea în viață, sub egida A.I.E.A., a unui program de acțiune cuprinzător pentru promovarea cooperării 
mall Eforturi și realizări 

spre dezvoltaren momentul obținerii independenței naționale — Ila 22 septembrie 1960, Republica Mali întrunea caracteristicile comune tuturor țărilor cărora o îndelungată perioadă de dominație colonială le-a lăsat drept moștenire o situație precară, o acută stare de înapoiere.Ceea ce este definitoriu azi pentru Mali, la ora cînd ge împlinesc 16 ani de existență liberă, e in primul rind faptul că, grație măsurilor adoptate de autorități, eforturilor susținute ale poporului malian, această țară a pornit cu hotărîre în marea bătălie pentru lichidarea sechelelor coloniale, a subdezvoltării, inscriindu-se pe ealea dezvoltării de sine stătătoare, a progresului economic și social.Agricultura — sector de bază al economiei tinărulul stat african — s-a bucurat de la inceput de o atenție prioritară, cu atit mai mult cu cit, pînă in urmă cu cițiva ani, Mali trebuia să importe însemnate cantități de alimente. în condițiile în care secetele succesive din regiunea saheliană învecinată afectau serios recoltele țării. Or, în ultimii ani, prin realizarea unui vast program de lucrări de hidroameliorații — numai în regiunea Mopti, cea mai populată, au fost (nălțate cinci baraje importante pe fluviul Yami, iar, pentru a mai oferi un exemplu, barajul de la Selingue a mărit suprafața irigată din regiune de la 55 de mii la aproape un milion de hectare — prin eforturile de modernizare a exploatării pămintului. s-au obținut substanțiale sporuri de producție. Astfel, anul trecut, recolta cerealieră a atins 1150 000 tone față de 530 000 tone in urmă cu trei ani.La rîndul ei, industria are în Mali perspective de dezvoltare. Nucleului industrial deja constituit — structurat în principal, în mod firesc pe unități de prelucrare a resurselor agricole — i se vor adăuga în viitor noi obiective ale industriei extractive, energetice, chimice etc. Mai ales că subsolul țării a dat Ia iveală, in urma unor ample lucrări de prospecțiuni geologice, zăcăminte importante de fier, magneziu, uraniu, cupru, zinc, fosfați. Resurse care, așa cum subliniază autoritățile de la Bamako, vor contribui, prin utilizarea și valorificarea lor în interes național, la consolidarea independenței economice a țării, la accelerarea progresului in toate domeniile de activitate.
A. PERVA

lucrările sesiunii 
Adunării Generale 

a OMNAȚIUNILE UNITE 21 (A-gerpres). — Continuîndu-și activitățile cu caracter organizatoric și procedural, Adunarea Generală a Organizației Națiunilor Unite a procedat miercuri la alegerea președinților celor șapte comitete ale sale. Astfel, reprezentantul permanent al Finlandei la O.N.U., Ila Pasti- nen, a fost ales președinte al Comitetului pentru problemele politice și de securitate, iar reprezentantul Costa Ricăi, Rodolfo Piza Escalante, ca președinte al Comitetului politici special. Celelalte comitete vor fi conduse după cum urmează: Comitetul pentru probleme economice și financiare de Louis Mwangaguhunga (Uganda); Comitetul pentru probleme sociale, umanitare și culturale — Leticia Shahani (Filipine); Comitetul pentru teritoriile neautonome — Leonid Dolguciț (R.S.S. Bielorusă) ; Comitetul pentru probleme administrative și financiare — Clarus Kobina Seky (Ghana); Comitetul pentru probleme juridice — Luigi Ferrari-Bravo (Italia).De asemenea. Adunarea Generală a O.N.U. a procedat la alegerea celor 17 vicepreședinți ai săi.Tot miercuri a avut loc ceremonia de înălțare în fața clădirii Secretariatului Națiunilor Unite a drapelului național al celui de-al 150-lea stat membru al O.N.U., Insulele Solomon.

internaționale în sfera utilizării pașnice a energiei nucleare.In încheiere, vorbitorul a reliefat sprijinul constant acordat de România A.I.E.A., sprijin strălucit ilustrat de vizita președintelui Nicolae Ceaușescu la sediul organizației și de mesajul adresat de șeful statului român cu ocazia sesiunii jubiliare a Conferinței' generale a A.I.E.A.
Examinare 

a situației politice 
din PortugaliaLISABONA 21 (Agerpres) — Consiliul Revoluției din Portugalia s-a reunit la Lisabona, sub președinția șefului statului portughez, generalul Ramalho Eanes, procedînd la examinarea situației politice create prin respingerea de către parlament a programului guvernului condus de premierul Nobre da Costa. într-o declarație făcută presei, comandantul Vitor Alves, care îndeplinește funcția de purtător de cuvînt ad-interimal Consiliului Revoluției, a arătat că eventualitatea menținerii în funcție pînă în 1980 a guvernului demisionar apare puțin probabilă. El a exprimat părerea că deși constituția țării nu fixează o dată precisă pentru desemnarea unui nou prim-ministru, ea conține prevederi suficient de explicite în vederea soluționării problemei unui nou guvern.
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